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ACTA PLE NÚM. 11/01 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 25 
D’OCTUBRE DE 2001 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 25 D’OCTUBRE DE 2001 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-cinc d’octubre de dos mil u, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
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Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
Excusen:  
 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 8/01, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 26 de juliol d'enguany. 
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 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 VOTACIÓ UNANIMITAT  
 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm. 9/01, corresponent a la sessió 
extraordinària del dia 19 de setembre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 VOTACIÓ UNANIMITAT  
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 
 3.1.- Decret número 5.301/01 de data 5 d’octubre. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans d’aquest 
Ajuntament, del que es desprèn que el Departament de l’Arxiu Municipal està 
vacant un lloc de treball d’Administratiu I com a conseqüència de l’adscripció 
provisional del funcionari Sr. Francisco Molina Hernández al Departament 
Administratiu d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures per cobrir la 
incapacitat temporal del funcionari Sr. Rosendo Nogales Honrado, 
 
 Atès que el funcionari Sr. Rosendo Nogales Honrado segueix en 
situació d’incapacitat temporal i que en principi no es preveu la seva 
reincorporació fins tant no passi el Tribunal Metge Qualificador d’invalidesa, 
 
 Atès que atendre l’esmentada substitució es precisa fer-ho amb 
un/una candidata que a més de reunir els requisits i condicions per fer-ho, 
disposi d’una experiència professional relacionada amb la tasca a 
desenvolupar, 
 
 Atès que la Senyora Macarena Calvo Segura va ser seleccionada per 
prestar serveis en aquest Ajuntament, mitjançant els Plans d’Ocupació de la 
darrera convocatòria, i va estar destinada en l’esmentat Departament, 
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 Atès que ha estat contractada per aquest Ajuntament per 
acumulació de tasques també per l’esmentat servei municipal, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i ss. del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals, l’article 15 1 c) de l’Estatut dels Treballadors i 
l’article 1 del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I, programa 21 121 A1 13100 de Personal laboral 
eventual /Organització i Recursos Humans, 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior, Comerç i Comunicació, fent 
ús de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/99 de data 
15 de juliol, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la funció d’auxiliar administratiu en el departament de l’Arxiu Municipal. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació de caràcter no permanent de la 
Senyora Macarena Calvo Segura, en qualitat d’auxiliar administratiu, per 
cobrir la incapacitat temporal de l’empleat senyor Rosendo Nogales Honrado, 
amb efectes 1 d’octubre de 2001 i fins la reincorporació de l’empleat substituït 
o bé s’hagi de resoldre amb anterioritat per alguna de les causes previstes en 
l’article 24 del Reglament del personal al Servei de les Entitats Locals; de 
conformitat amb el que preveu l’article 15 1 c de l’Estatut dels Treballadors i 
l’article 1 del Reial Decret 2720/1988. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada a les funcions d’auxiliar 
administratiu I del Departament de l’Arxiu Municipal, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en l’acord de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal i publicar la designació en el Diari Oficial de la Generalitat i el 
Butlletí Oficial de la Generalitat. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, al seu 
Cap, al representant del Comitè d’Empresa i al Departament de Recursos 
Humans, als efectes adients.” 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Govern i Comunicació, es fa una 
explicació manifestant que, com diu el Decret, és una contractació d’una 
persona que ja va fer aquestes tasques al Departament mitjançant els Plans 
d’Ocupació. 
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 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.2.- Decret número 5.372/01 de data 10 d’octubre. 
 
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 28 d’octubre de 
1999, amb el número 5085/99, i com a conseqüència de la nova organització 
derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir 
lloc el dia 13 de juny anterior, va designar els membres integrants del Ple del 
Consell Municipal de l’Esport, modificat posteriorment per Decrets de 
l’Alcaldia números 1006/2000, de 25 de febrer, 2963/2000, de 8 de juny i 
4875/2001, de 14 de setembre. 
 
 Atès que mitjançant escrit del Portaveu del Grup Polític Municipal 
d’Esquerra Republicana de Catalunya d’aquesta Ajuntament, de data 25 de 
setembre d’enguany, es sol·licita el nomenament del senyor Jordi Moliner i 
Gòrriz. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5085/99, de 28 
d’octubre, en el sentit de designar al senyor Jordi Moliner i Gòrriz, com a 
representant del Grup Polític Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
en el Consell Municipal de l’Esport de Cornellà de Llobregat, en substitució de 
la senyora Mònica Roca López.  
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Cultura 
d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-president i Secretari del 
Consell Municipal de l’Esport, i a les persones interessades, als efectes 
escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Aprovar la creació de l’Observatori Local de l’Euro de 
Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 “Atès que el dia 1 de gener de l’any 2002 es posarà en circulació la 
nova moneda, que ja avui és oficial del països de la zona Euro de la Unió 
Europea i com a màxim el 28 de febrer del mateix any seran retirades les 
monedes nacionals. 
 
 Atès que la Comissió Interministerial per al coordinació de les 
activitats relatives a la introducció de l’Euro, creada per Reial-Decret 
363/1997, ha instat a totes les Administracions Públiques a la creació 
d’organismes consultius u participatius per tal de seguir el procés 
d’implantació de l’Euro en el seu respectiu àmbit. 
 
 Atès que en sessió celebrada en data 28 de juny d’enguany, 
l’Ajuntament Ple va aprovar una Moció en la qual s’acordava la creació de 
l’Observatori de l’Euro en Cornellà. 
 
 Atès que els municipis poden crear organismes consultius i de 
participació en els àmbits de llur competència, segons disposen els articles 59 
i 60 de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.  
 
 Atès que els municipis tenen atribuïdes competències en matèria de 
consum en virtut del que disposen els articles 25.2.g) de la Llei de Bases de 
Règim Local i el 63.2.g) de la Llei Municipal de Catalunya. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa  d’Interior, 
Comerç i Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar la creació de l’Observatori Local de l’Euro de 
Cornellà de Llobregat, com a Comissió Tècnica Temporal d’assessorament 
sobre temes relacionats amb la implantació de l’euro, amb les següents 
funcions: 
 
a) Analitzar en detall les conseqüències pràctiques de la implantació de l’euro 

en els àmbits del consum, l’empresa distribuïdora i la petita i mitjana 
empresa. 

 
b) Incentivar el diàleg i la col·laboració entre els sectors socials i les 

Administracions Públiques. 
 
c) El seguiment del procés de transició i d’implantació de l’euro i la elevació de 

propostes i informació sobre el desenvolupament del mateix, de forma 
periòdica a les institucions i autoritats responsables a nivell superior. 

 
d) L’acolliment, orientació i assistència als ciutadans en el supòsits que sigui 

requerit, en relació al procés d’implantació de la moneda europea. 
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e) Participació, mitjançant propostes i iniciatives, en les accions d’informació, 
formació i assessorament dels consumidors i professionals iniciades per les 
Administracions Públiques. 

 
f) Intermediació en els problemes o conflictes que eventualment puguin sorgir 

entre professionals i consumidors amb motiu de la introducció i implantació 
de l’euro. 

 
 L’Ajuntament de Cornellà, mitjançant l’Oficina Municipal 
d’Informació al consumidor proporcionarà a l’Observatori Local de l’euro els 
mitjans necessaris pel desenvolupament de les seves funcions, sense que això 
suposi cap increment de despesa pública concret. 
 
 Segon.- L’esmentat Observatori estarà composat per les següents 
persones: 
 
- Dos tècnics de consum, designats per Decret de l’Alcaldia. 
- Un representant designat per cadascuna de les Associacions de Comerciants. 
- Un representant designat per cadascuna de les Associacions de Venedors 

dels Mercats Municipals. 
- Un representant designat per cadascuna de les Associacions de Veïns. 
- Un Director de Mercat Municipal, designat per Decret de l’Alcaldia. 
- Un representant del Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç de 

Cornellà. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació manifestant que hi va haver una Moció presentada pel Grup 
Municipal del Partit Popular que va ser recolzada per unanimitat del Ple, i a 
partir d’aquí, vam començar a treballar, tot i que ja -com vam comentar en 
aquell moment-, ja estàvem fent coses pel tema de la difusió de l’aplicació de 
l’euro. 
 
 La qüestió és que s’ha constituït l’Observatori. Té una vigència d’un 
any, i la constitució està composada per l’Oficina d’Informació al Consumidor, 
dels tècnics de l’oficina, associacions de veïns, entitats de comerciants, i dels 
Mercats Municipals, i un representant del Consorci de Promoció del Comerç. 
 
 La idea és la que ja hem comentat varies vegades, que tirin 
endavant campanyes d’explicació sense volgué fer més despesa perquè ja 
s’està fent una despesa pública, tant per televisió com altres mitjans de 
comunicació de cara a l’aplicació de l’euro. Farem tallers per cada barri, tallers 
per a la gent gran perquè hi hagi una aproximació en l’aplicació de l’euro de 
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forma quotidiana. Remetérem una carta a tots els comerciants perquè 
comencin a posar els preus en euros i pessetes perquè la gent pugui començar 
a tenir una relació quotidiana, i que es vagin acostumant, i destinarem en el 
Cornellà Informa durant sis mesos a explicar en una pàgina totes aquelles 
coses que considerem oportunes. 
 
 Així mateix, l’Oficina d’Informació al Consumidor serà l’oficina 
d’assessorament, i també, per part de la Caixa es va posar al nostre abast, tota 
una sèrie de documents i d’audivisuals de divulgació que utilitzarem per fer la 
campanya als barris. Això és una mica lo que pensem fer. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 5.- Aprovar l’adjudicació a l’empresa “Tecsal, S.A.”, del 
contracte per a la gestió del servei del servei de conservació i 
manteniment dels espais verds i de l’arbrat de la ciutat que depenen de 
l’Ajuntament. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Objecte del contracte: Gestió del servei públic per la conservació i 
manteniment de parc i jardins, places ajardinades i altres espais públics de la 
ciutat. 
Tramitació: ordinària 
Procediment d’adjudicació: obert 
Forma d’adjudicació: Concurs. 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 
 1 TECSAL, S.A. 
 
 Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació a l’Empresa 
Tecsal, S.A., per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i complir 
tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el present 
procediment. 
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 Aquesta Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l’Empresa Tecsal, S.A., amb estricta subjecció 
al Plec de Condicions Econòmic-Administratives aprovat mitjançant acord 
aprovat pel ple de l’Ajuntament de data 26 de Juliol de 2001, i a la seva oferta. 
 
 Segon.- Establir com a preu del contracte, 147.864.107 IVA Inclòs 
(888.681,18 euros) 
 
 Tercer.- De conformitat amb l’acord plenari de data 13 de desembre 
de 1991, declarar exent al contractista de la constitució de la fiança per a 
respondre del compliment de contracte. 
 
 Quart.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu de 
conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Cinquè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Notificar la present resolució al Departament de Via Pública, 
Manteniment i Serveis i la Intervenció Municipal, i a l’Empresa adjudicatària. 
Adjudicatària.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació manifestant que es va presentar només a la licitació l’empresa 
Tecsalsa, que compleix amb tots els requisits previstos als plecs de condicions, 
sobre tot, l’oferta tècnica. I es proposa al Ple l’acord d’adjudicar a l’empresa 
Tecsalsa per un preu de cent quaranta-set milions vuit-centes seixanta-quatre 
mil cent set pessetes, el contracte de manteniment de tota la jardineria i zones 
vers de la ciutat. 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 



 10

 
 
 6.- Corregir l’error material detectat a l’Annex II (Relació 
valorativa) del “Catàleg de Llocs de Treball del personal funcionari i 
laboral de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms”, aprovat per 
acord del Ple de data 28 de juny de 2001, corresponen a la valoració del 
lloc de treball “Auxiliar de Biblioteca”. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord del Ple municipal en sessió de data 28 de juny de 2001 
que fa referència, en el punt primer de la part resolutiva, a l’aprovació del 
“Catàleg de Llocs de Treball del personal funcionari i laboral de l’Ajuntament i 
dels seus Organismes Autònoms” en la forma que consten en els documents 
Annex I (Relació descriptiva) i Annex II (Relació valorativa) per l’exercici 2001.  
 
 Atès l’error material existent en l’Annex II (Relació valorativa) 
corresponen a la valoració del lloc de treball “Auxiliar de Biblioteca”, codi lloc 
FC014, grup C, nivell 14, nombre de llocs 5, en els conceptes de “Salari Base”, 
“Paga Extra” i “Complement Específic- Tram General” que diu: 
 

“Salari Base: .......................................... 1.020.608,- pessetes. 
Paga Extra: ............................................ 170.101,- pessetes. 
Complement Específic – Tram General: .. 499.698,- pessetes.” 

 
i hauria de dir: 
 

“Salari Base: .......................................... 1.248.186,- pessetes. 
Paga Extra: ............................................ 208.031,- pessetes. 
Complement Específic – Tram General: .. 234.190,- pessetes.” 

 
 De conformitat amb el que disposa l’article 105.2 de la Llei 4/99 de 
modificació de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú,  
 
 El President de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Corregir l’error material detectat l’Annex II (Relació 
valorativa) del “Catàleg de Llocs de Treball del personal funcionari i laboral de 
l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms” aprovat per acord del Ple 
Municipal en sessió de data 28 de juny de 2001, corresponen a la valoració del 
lloc de treball “Auxiliar de Biblioteca”, codi lloc FC014, grup C, nivell 14, 
nombre de llocs 5, en els conceptes de “Salari Base”, “Paga Extra” i 
“Complement Específic - Tram General” que diu: 
 

“Salari Base: .......................................... 1.020.608,- pessetes. 
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Paga Extra: ............................................ 170.101,- pessetes. 
Complement Específic –Tram General: ... 499.698,- pessetes.” 

 
 i hauria de dir : 
 

“Salari Base: .......................................... 1.248.186,- pessetes. 
Paga Extra: ............................................ 208.031,- pessetes. 
Complement Específic –Tram General: ... 234.190,- pessetes”.” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació assenyalant que es va fer una redistribució del salari que era 
incorrecte, i per tant, es planteja la seva correcció. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, 
ECONOMIA I HISENDA 
 
 
 7.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 51/01 
per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent de 
Tresoreria. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’escrit de l’Àrea d’Economia i Hisenda en el que es sol·licita 
suplement de crèdit per cobrir les despeses del 5% de premi de cobrança de 
l’Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica, dels mesos de juliol a novembre, 
per un import d’1.000.000 de pessetes. 
 
 Vista la proposta del Departament de Serveis Socials per augmentar 
en 1.000.000 de pessetes la partida d’Ajuts infància-adolescència a càrrec del 
Romanent de Tresoreria. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Patrimoni Cultural, Històric i Biblioteques, sol·licitant suplementar la partida 



 12

d’Exposicions Castell en 295.000 pessetes per necessitats sobrevingudes, amb 
càrrec a baixes d’altres partides de despeses. 
 
 Vist l’escrit del Cap del Departament Tècnic d’Esports, en el que es 
sol·licita suplementar en 250.000 pessetes la partida C.P.S./Gestió Piscines, a 
causa de la revisió de les piscines de Can Mercader i Millars, a càrrec del 
Romanent de Tresoreria. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit de l’Àrea de Via Pública, 
Manteniment i Serveis, sol·licitant d’una banda, la concessió de crèdit 
extraordinari per creació d’una nova partida denominada “Arranjament grades 
Plaça Sant Ildefons”, per import de 6.200.000 pessetes, amb càrrec a baixes 
d’altres partides de despeses i d’altra banda, la suplementació de crèdit de la 
partida de Reparació Vehicles Policia Municipal en 700.000 pessetes a càrrec 
del Romanent de Tresoreria. 
 
 Vist l’escrit del Cap del Departament Tècnic de Relacions 
Ciutadanes, Cooperació i Solidaritat, en el que es considera necessari 
suplementar la partida de Despeses Funcionament Districtes en 800.000 
pessetes, degut al gran creixement quantitatiu i qualitatiu de la festa del barri 
Sant Ildefons, a càrrec del Romanent de Tresoreria, i vist tanmateix la 
proposta de modificació de crèdit per creació de partides noves nominatives 
“Centre infantil i juvenil Mowgli. Encontro Movimiento Nacional de Meninos e 
Menines da Rua”, per import de 500.000 pessetes , “Aseguramiento material 
centros enseñanza media de la Habana” per 4.000.000 de pessetes i 
“Confederació Sindical de C.O.N.C. i U.G.T. per rehabilitació de la seu de 
l’escola de quadres sindical Ursicio Rojas Santisteban Holquim, República de 
Cuba”, per un import de 694.000 pessetes, amb càrrec a baixes d’altres 
partides de despeses. 
 
 Vist l’escrit del Departament de Tresoreria sol·licitant modificació de 
crèdit per crèdit extraordinari, motivat per la necessitat de comprar 3 
màquines registradores degut a la implantació de l’Euro, per import de 
400.000 pessetes. 
 
 Vista la proposta del Cap del Departament Administratiu de Via 
Pública, Manteniment i Serveis sol·licitant suplementar la partida 
d’urbanització Plaça Almeda per import de 97.414,- pessetes a càrrec de baixa 
d’altre partida. 
 
 Vist l’escrit del Regidor Adjunt de Treball sol·licitant la creació de 
partides nominatives del Pacte Local d’Ocupació per import global de 
4.000.000,- de pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Cap del Departament Tècnic de Cultura, sol.licitant 
la creació de partida nova i suplementació de la partida de Seguretat Social, 
per fer front a la contractació eventual del Director Artístic del X Festival 
Internacional de Pallassos, per import de 744.023 pessetes, a càrrec del 
Romanent de Tresoreria. 
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 Vist l’escrit de la Cap Tècnic del Departament de Serveis Socials 
sol·licitant la creació d’una partida nominativa a favor de la fundació Domicilia 
per poder iniciar l’expedient corresponent. 
 
 Atès el que estableix l’article 158 de la Llei 39/1988, Reguladora de 
les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 
500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2001. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
51/01 per crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al romanent 
de Tresoreria i baixes per anul·lació de despeses, que es proposa, d’acord al 
següent detall: 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
 CONSIGNACIÓ CONSIGANCIÓ 
PARTIDA DESCRIPCIÓ ACTUAL ALTES BAIXES FINAL  
 
11.222A0.21400 REP.VEHICLES/POLICIA MPAL. 4.000.000 700.000 ------ 4.700.000 
12.441A0.6010102 CONF.PLÀNOL CLAVEGUERAM 20.000.000 ------ 6.200.000 13.800.000 
14.432A1.60102 ARRANJ.GRADES P.S.ILDEFONS 0 6.200.000 ------ 6.200.000 
14.432B1.6010438 REURB.ALMEDA/FONTSANTA 75.612.674 ------ 97.414 75.515.260 
14.432B1.6010445 URBANITZ.PLAÇA ALMEDA 5.583.482 97.414 ------ 5.680.896 
21.451D0.13100 EVENT.FEST.PALLASSOS 0 549.250 ------ 549.250 
21.451D0.1600001 QUOTES S.S./PALLASSOS 0 194.773 ------ 194.773 
32.315P3.48000 AJUTS/INF.-ADOLESC. 14.231.000 1.000.000 ------ 15.231.000 
32.322D0.22728 TREBALL/FUND.DOMICILIA 2.500.000 ------ 2.500.000 0 
32.322D0.48980 FUNDACIÓ DOMICILIA 0 2.500.000 ------ 2.500.000 
61.451D0.2260703 FESTIVAL PALLASSOS 3.000.000 ------ 744.023 2.225.977 
61.453A0.62306 MAT.INV./C.MERCADER 180.000 ------ 44.000 136.000 
61.453A0.62500 MOV.VITR.EXP.C.MERCADER 500.000 ------ 19.000 481.000 
61.453G0.2260507 EXPOSICIONS CASTELL 2.240.000 295.000 ------ 2.535.000 
61.453G0.62306 ADQ.MAT.SALES EXPOSICIÓ 3.000.000 ------ 232.000 2.768.000 
62.463D1.2260701 DESP.FUNC.DISTRICTES 7.283.000 800.000 ----- 8.083.000 
63.452B0.22706 C.P.S./GESTIÓ PISCINES 37.200.000 250.000 ------ 37.450.000 
64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 10.089.380 ------ 5.194.000 4.895.380 
64.465A0.49112 MAT.CENTRES ENSEÑANZA 
 MEDIA LA HABANA 0 4.000.000 ------ 4.000.000 
64.465A0.49113 ENCONTRO MOV.NACIONAL 
 MENINOS/AS DA RUA 0 500.000 ------ 500.000 
64.465A0.49114 REHAB.SEU ESCOLA URSICIO 
 ROJAS, CUBA 0 694.000 ------ 694.000 
71.611A3.22708 C.P.S./RECAPTACIÓ 27.589.066 1.000.000 ------ 28.589.066 
71.611A3.62305 ADQ.MÀQUINES REGISTR. 0     400.000 ------ 400.000 
73.322C0.48921 PACTE PER L’OCUPACIÓ 7.000.000 ------ 4.000.000 3.000.000 
73.322C0.48985 PACTE OCUPACIÓ/UGT 0 1.500.000 ------ 1.500.000 
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73.322C0.48986 PACTE OCUPACIO/CCOO 0 1.500.000 ------ 1.500.000 
73.322C0.48987 PACTE OCUPACIÓ/CONF.EMP.B.LLOB. 0 1.000.000 ------ 1.000.000 
 ------------------------------ 
 TOTAL ............................................................  23.180.437 19.030.437 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
 PREVISIÓ PREVISIÓ 
PARTIDA DESCRIPCIÓ INICIAL ALTES BAIXES FINAL  
 
71.87000 ROMANENT TRES.CREDIT EXTR. 148.756.180 400.000 ------ 147.756.866 
71.87001 ROMAMENT TRES.SUPL.CREDIT 58.264.887 3.750.000 ------ 62.014.887 
 ----------------------------- 
 TOTAL ............................................................  4.150.000 ------ 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació manifestant que hi ha una modificació de crèdit, de vint-i-tres 
milions cent vuitanta mil quatre-centes trenta-set pessetes en altes, dinou 
milions dels quals estan finançats per baixes d’altres programes, i quatre 
milions cent cinquanta mil pessetes amb càrrec a romanent de Tresoreria. 
Dinou milions de pessetes, queden autofinanciats per baixes, per uns temes 
relacionats amb projectes de cooperació, concretament, en material a centres 
d’ensenyança mitja de la Habana, i un tema de la trobada del Moviment 
Nacional Meninos da Rua, i la rehabilitació de la seu escola Ursicio Rojas a 
Cuba.  
 
 Per altra banda, apareix l’aplicació del Pacte per l’Ocupació, que 
atorga a les entitats sindicals i a la Confederació d’empresaris la corresponent 
aportació municipal per l’exercici del desenvolupament del Pacte per 
l’Ocupació que, en el seu moment, es va signar. 
 
 I un altre tema que té rellevància és el relacionat amb el tema de la 
reurbanització o arranjament d’unes grades en una zona de Sant Ildefons. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
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 8.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances 
Fiscals i Preus Públics per l’exercici 2002. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les modificacions proposades de les Ordenances: General de 
gestió, recaptació i inspecció, Fiscals i la de Preus Públics, del llistat de 
carrers, així com l’establiment de la Taxa per la utilització d’infrastructures 
instal·lades en el subsòl de la via pública de titularitat municipal i l’ocupació 
de la via pública amb armaris de serveis per a l’exercici 2002, les quals estan 
motivades per la necessitat d’actualitzar-les i adequar-les, tant en el seu 
contingut econòmic com normatiu, a la legislació vigent i pel que fa a les 
categories dels carrers per tal d’ajustar-les a les circumstàncies actuals, 
 
 Atès el que disposa l’article 162.2 de la Llei 8/1987, de 15 d’abril, 
municipal i de règim local de Catalunya, en concordança amb el 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, referent al 
procediment a  seguir en l’aprovació de les Ordenances, així com els articles 
15 i 17 de l’esmentada Llei 39/1988, reguladora de les Hisendes Locals, 
relatius a la imposició, supressió i ordenació de tributs per les Corporacions 
Locals,  
 
 Atès el que preveu la Llei 46/1998, de 17 de desembre, sobre la 
introducció de l’euro, des de l’1 de gener de 2002. 
 
 Vistos els informes emesos per la Secretària General i l’Interventor, 
de conformitat amb el que assenyala l’article 163  de la indicada Llei 8/1987, 
en relació a l’article 54 del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de les disposicions legals vigents en matèria del 
Règim Local, 
 
 Vist d’ofici que en l’ordenança número 16 de la Taxa per les 
ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via pública, es va produir un 
error material en l’acord d’aprovació definitiva de la seva modificació  adoptat 
en la sessió plenària del dia 21 de desembre de 2000, amb entrada en vigor l’1 
de gener de 2001, en la tarifa segona de l’annex de tarifes, reguladora de 
l’ocupació del subsòl, pel que fa a la descripció del paràmetre dels metres 
ocupats, el redactat del qual era: “Per cada 3m2 o fracció realment ocupat, 
Mesurades les seves dimensions amb gruixos de murs de sosteniment, soleres 
i lloses a l’any”, quan en realitat havia de disposar  “per cada m3 o fracció 
realment ocupat. Mesurades les seves dimensions amb gruixos de murs de 
sosteniment, soleres i lloses a l’any”, procedint, per tant, la seva rectificació, 
conforme a l’article 156 de la Llei 230/1963, de 28 de desembre, General 
Tributària. 
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 Per tot això, com a President de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, proposo al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar provisionalment la imposició de la Taxa per la 
utilització d’infrastructures instal·lades en el subsòl de la via pública de 
titularitat municipal i l’ocupació de la via pública amb armaris de serveis, i 
aprovar l’ordenança fiscal reguladora de la mateixa, a la qual li correspon el 
núm. 28 de les Ordenances Fiscals, que regirà a partir del dia 1 de gener de 
2002, que s’adjunta com annex 1 del present acord. 
 
 Segon.- Aprovar provisionalment la modificació de les Ordenances: 
General de gestió, recaptació i inspecció i Fiscals, que han de regir a l’exercici 
2002, que tot seguit es detallen, de conformitat amb l’annex número 2 del 
present acord: 
 
 
NÚMERO TRIBUT 
 
ORDENANÇA GENERAL DE GESTIÓ, RECAPTACIÓ I INSPECCIÓ. 
 
1 Impost sobre bens immobles. 
 
2 Impost sobre activitats econòmiques. 
 
3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica. 
 
4 Impost sobre l’increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana. 
 
5 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres. 
 
6 Taxa per expedició de documents administratius. 
 
7 Taxa per la utilització de l’escut del municipi. 
 
8 Taxa per serveis urbanístics. 
 
9 Taxa per la intervenció administrativa en les activitats i instal·lacions. 
 
10 Taxa per recollida d’escombraries. 
 
11 Taxa de cementiri municipal. 
 
13 Taxa per serveis especials per espectacles o transports. 
 
14 Taxa per la utilització i prestació de serveis a Can Mercader. 
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15 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic amb mercaderies, materials de 
construcció, runa, tanques, puntals, estintols, bastides i altres 
instal·lacions anàlogues. 

 
16 Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la volada de la via pública. 
 
17 Taxa per les entrades de vehicles en propietats particulars, les reserves de 

la via pública permanents i reserves temporals (càrrega i descàrrega). 
 
18 Taxa per l’estacionament de vehicles de tracció mecànica en les vies 

públiques municipals. 
 
19 Taxa per l’ocupació de terrenys d’us públic per a activitats lucratives. 
 
20 Taxa per l’aprofitament i serveis dels mercats municipals. 
 
21 Taxa pels serveis d’inspecció sanitària en general, de consum i les 

d’anàlisis químiques, bacteriològiques de salubritat pública i ambiental 
relativa a la tinença de gossos i qualssevulla altres de naturalesa 
semblant. 

 
22 Taxa per la prestació del servei en instal·lacions esportives. 
 
23 Taxa per la prestació de serveis a les escoles bressol. 
 
24 Taxa per la prestació de serveis de les escoles municipals d’ensenyaments 

especials. 
 
25 Taxa per la prestació de serveis en el centre d’atenció precoç i en el servei 

de ludoteca. 
 
26 Taxa per la prestació de serveis a l’escola d’educació especial de Can 

Mercader. 
 
 
 Tercer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’Ordenança 
reguladora dels Preus Públics per l’exercici 2002, segons l’annex número 3 del 
present acord. 
 
 Quart.- Aprovar provisionalment la modificació del llistat de carrers 
per al proper exercici 2002, de conformitat amb l’annex número 4 d’aquest 
acord. 
 
 Cinquè.- Rectificar d’ofici l’error material sofert en l’acord del Ple del 
21 de desembre de 2000, pel que fa a la modificació de l’annex de tarifes de 
l’Ordenança número 16, de la Taxa per les ocupacions del subsòl, el sòl i la 
volada de la via pública, que va entrar en vigor el dia 1 de gener de 2001, en el 
sentit que la tarifa segona havia de quedar redactada com s’indica a 
continuació: 
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 “Subsòl: per cada m3 o fracció realment ocupat. Mesurades les 
seves dimensions amb gruixos de murs de sosteniment, soleres i lloses a 
l’any”. 
 
 Sisè.- Exposar els acords precedents al Tauló d’Anuncis d’aquest 
Ajuntament, durant trenta dies, comptats a partir de l’endemà de la publicació 
del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província i en un Diari de 
gran difusió de la província. 
 
 Dins d’aquest termini els interessats podran examinar l’expedient i 
presentar les reclamacions i suggeriments que estimin oportuns. 
 
 Setè.- Disposar que, en el supòsit que no es presenti cap reclamació 
en l’esmentat termini d’exposició pública, els acords adoptats d’aprovació 
provisional s’entenguin com a definitius. 
 
 Vuitè.- Disposar, així mateix, que els acords definitius, incloint els 
provisionals elevats automàticament a aquesta categoria, i el text íntegre de 
les modificacions es publiquin en el Butlletí Oficial de la Província i que 
posteriorment entrin en vigor el dia 1 de gener del 2002.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda es fa 
una explicació del dictamen manifestant que, tal com correspon i és preceptiu 
per aquesta època s’ha de procedir a la proposta per part del govern municipal 
de les tarifes, impostos, taxes i preus públics que han de ser vigents al llarg de 
l’exercici 2002. 
 
 No solament és la frivolitat, o no, d’apujar de forma arbitrària o de 
marcar uns percentatges d’increment, sinó que, d’alguna manera, això recull 
també una part de la política del govern municipal, en quant a quina és la 
previsió d’ingressos, quina línia d’actuació volem continuar amb això, i que 
sempre ha estat l’intentar assegurar que els ingressos, -com és natural-, en 
primer instància cobreixin o garanteixin la cobertura de les necessitats 
obligatòries a les quals ha de fer front l’Ajuntament amb tots els seus 
contractes que són d’una densitat important, estem parlant entorn d’uns 
quatre mil milions de pessetes aproximadament. D’altra banda, tenim un 
compromís amb el qual ens vam presentar a les eleccions dient que nosaltres 
mantindríem -i així ho estem mantenint- la tendència de no traslladar 
innecessàriament pressió fiscal a la ciutat per sobre de la línia en la que 
podria anar creixent l’índex de preus al consum. 
 
 Per altra banda, també garantir que pugui haver-hi aplicacions 
possibles que aquest Ajuntament tradicionalment ve aplicant actuant en 
polítiques no necessàriament obligatòries sinó voluntàries i que són, en 
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definitiva, per cobrir mancances o necessitats que té la nostra ciutat. En 
qualsevol cas, amb tots aquest elements i sense perjudici de que no entraria 
avui a considerar perquè ho hem fet de forma vasta en la Comissió 
Informativa, les modificacions del text, i teniu els textos també a la vostra 
disposició que us van repartir, la proposta del govern municipal amb relació a 
aquests temes seria d’incrementar els impostos, les taxes, i els preus públics 
en un 4% per l’any 2002, en el benentès de què, en el cas de l’IBI, tant sols 
traslladem al 2% donat que ja sabem que per Llei General Pressupostària 
portarà un increment del 2% en el valor cadastral, i, per tant, nosaltres no 
l’apliquem el 4%, la qual cosa pràcticament vindria a representar un 6% 
d’increment sinó que el 2% que ja vindrà per l’increment del cadastre, i 
l’aplicarem un 2%.  
 
 Això fa que en els grans impostos que realment representen 
aproximadament el 45% dels ingressos de la nostra ciutat, que són l’I.B.I, 
l’I.A.E., l’Impost de Vehicles, l’Impost de Plusvàlues, la translació efectiva, tant 
en coeficients com en tarifes, estaria en el 4% rigorós. S’ha fet la traducció a 
euros i hi ha hagut, arrodoniments massa cèntims i complicar molt la vida 
amb els canvis, de manera que, en alguns casos, pot haver-hi alguna petita 
variació per sobre d’aquest imports del 4% que estic dient. I sempre arrodonint 
la part del cèntim, la part de desena, perquè aleshores la variació en preus 
seria molt més important. Això ho heu pogut comprovar per això hem deixat 
en els documents que se us han entregat les dos columnes, tant la d’euros 
com la de pessetes, per millor, insisteixo, comprensió de tothom. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barron, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que efectivament, en la 
Comissió Informativa ja va haver una exposició i debat fins a on el temps ho 
permetia. Jo ja vaig manifestar en aquesta Comissió que nosaltres 
consideràvem que el 4% de mitjana, sobre tot en les partides importants, per 
tant el que porta al gros dels ingressos, estava per damunt de la inflació que 
no solament jo penso que és la prevista, sinó inclús de la real. 
 
 A partir d’aquesta situació, i donat que aquest és el primer pas, per 
a l’aprovació dels pressupostos, serà quan veurem a on es dirigeixen les 
distintes partides. Entenem, donada l’experiència d’altres anys, que s’hauria 
de fer un esforç inversor major en alguns temes, i llavors nosaltres estaríem 
d’acord en que, si això és per obtenir majors ingressos que revertiríem en 
qüestions de caràcter social, de caràcter medi ambiental, doncs hi hagués un 
major esforç inversor que suposés el beneficiar o millorar aquests serveis. 
 
 Per altra part, considerem que, efectivament, l’Ajuntament necessita 
una sèrie de diners per assumir una sèrie de serveis. S’ha plantejat, no 
solament per part nostra sinó per part dels diferents Grups de l’Ajuntament, la 
necessitat de què totes aqueixes competències que no són obligatòries, però 
que va assumint l’Ajuntament que són responsabilitat d’altres institucions, i 
penso que no es lluita amb la suficient força per aconseguir que aqueixes 
competències que corresponen a altres es puguin fer i no tingui que fer-lo 
l’Ajuntament amb el seu propi esforç.  
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 Per totes aquestes qüestions, nosaltres ens anem a abstenir, i en la 
discussió del Ple ja acabarem de veure per on van les coses, perquè veurem 
quines són les quantitats i les millores en els distints serveis. 
 
 I per últim dir que en la pàgina 54 hi ha un error, en la columna de 
les pessetes posa euros i en la de les euros posa pessetes, res més. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Nestor Artís Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, manifestant que, nosaltres creiem que en 
una època de recessió econòmica com la que estem vivim i que és possible que 
duri cert temps, pujar per sobre de l’IPC previst, sembla una mica exagerat, 
però be, nosaltres estaríem d’acord amb què és pugés un 4%, sempre i quan, 
en les Ordenances que afecten aspectes més de caire social solament pugessin 
un 3%, que serien l’11, la 22, la 23, la 24, la 25 i la 26. 
 
 Pren la paraula a continuació la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
Partit Popular considera que un 4% és evident que és una pujada important. 
Que Cornellà és una ciutat, -ho hem dit en la Comissió Informativa i ho 
repeteixo ara-, ciutat cara en impostos respecte als serveis que dóna, i que un 
4% va a suposar una important pujada en els ja cars impostos, és a dir, que 
es van a pujar més que a Madrid, Barcelona o Girona, o sigui, Girona puja un 
3% i és una ciutat que crec que té bastants més despeses i bastant més 
infrastructura que Cornellà, Barcelona també puja menys i Madrid també puja 
bastant menys.  
 
 Nosaltres de moment, ens anem a abstenir i condicionarem el 
nostre vot al consens i acceptació de les esmenes que en matèria social 
nosaltres vam presentar ja l’any passat i aquest any les ampliarem. Pensem 
que és una pujada important, però -a l’igual que el senyor Artís ha dit-, si les 
Ordenances que toquen temes socials de la ciutat es consensuen una mica 
amb els Grups o amb el Partit Popular, nosaltres pensarem el vot, de moment 
ens abstenim. 
 
 A continuació intervé el senyor Miguel López Sánchez, com a 
Regidor del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que, nosaltres, com a 
membres de l’equip de Govern i d’alguna forma també com a col·laboradors de 
la proposta que se’ns fa, entenem que el 4% és una pujada bastant real, molt 
ajustada -com ve sent normal en els últims temps- a allò que ens podem 
trobar l’any que ve. Podem parlar de que l’IPC previst pel 2002, segons el 
Ministeri d’Economia i Hisenda parlava d’un 2’5%, també ho ha dit per aquest 
any i ho va dir pel passat. El 2’5 pel 2001 no es va a complir, avui per avui, les 
últimes dades d’Estadística està en un 3’7 o 3’5. Per l’any que ve parlaven 
d’un 2’5, però, a més, el senyor President del Govern, José Maria Aznar, deia 
ja en les seves últimes intervencions que seria un 2’7, i acostumats a les 
fallades o errors que han tingut sempre per calcular els IPC reals, pensem que 
no es complirà una vegada més lo del 2’7. I no solament per la mala política 
que pugui fer el Govern, sinó perquè amb la introducció de l’euro, ens agradi o 
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no, això va a tenir una repercussió que farà que l’IPC, desgraciadament, les 
classes més populars com la nostra ho van a notar, perquè va a pujar 
absolutament tot. Els costos de les coses que realment necessitem, van a patir 
un augment considerable i aqueix 4% que se’ns planteja com mitjana dintre 
de les Ordenances estaria bastant d’acord amb el què ens podem trobar el 
pròxim any i, evidentment, nosaltres anem a donar el nostre vot afirmatiu. 
 
 Seguidament intervé el senyor Ramón Salabert, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, per 
manifestar que, en primer lloc, el que sí em sembla important destacar perquè 
aquests temes, -ja ho vaig comentar també en la Comissió Informativa-, no 
crec que permetin fer subjectivitats, és a dir, les dades són les dades i no hi ha 
altres. Nosaltres l’hem analitzat i, a més, perquè és una preocupació que tenim 
políticament que no pugi la pressió fiscal de Cornellà, la qual cosa no vol dir 
que no pugin ni les despeses ni les contratas que fem, ni que la contribució 
que als ciutadans i ciutadanes de Cornellà els hi correspon aportar al 
municipi, la deixin d’aportar. Per tant, no pujar la pressió fiscal no vol dir 
congelar “de por vida” els impostos, perquè llavors cada vegada seríem molt 
més pobres, perquè no ens congelen les contratas i, per tant, va pujant 
l’espiral de despeses. Però, malgrat això, la inflació, si l’any 95 la poséssim en 
un coeficient 100 la inflació ha pujat 21 punts, un 21% d’inflació acumulada 
des del 95 fins ara. Nosaltres les tarifes municipals en mitjana de tendència de 
totes, d’IBI, Impost de Vehicles, I.A.E., i les taxes està entorn a un 22% de 
creixement, és a dir, la nostra recaptació ha pujat un punt més que el conjunt 
de la inflació però és que si el comparem en termes de despeses de contratas, 
les contratas, el conjunt de contratas en índex 100 a l’any 95 han pujat un 
70% acumulat, neteja centres, neteja diària, recollida d’escombraries, 
clavegueram, il·luminat públic, jardineria, un 70% i en canvi nostre ingrés real 
líquid, en paper moneda, en diners, pels padrons dels tributs municipals, IBI, 
Impost de Vehicles, I.A.E i Taxes d’un índex 100 ha pujat un 62%, és a dir, 
hem ingressat acumuladament un 62% de recursos més en el període del 95 
al 2000 i, en canvi, hem pagat, hem fet front a contratas per un valor de 70% 
més, en aquest 70%, òbviament, ja va incorporat també el 21% d’inflació, no 
és que es sumin però son comparacions, en terminis de pressió fiscal, però a 
més, com la senyora Espinosa m’ho va manifestar en la Comissió Informativa, 
jo m’ho he tornat a mirar. La pressió fiscal a Cornellà a dia d’avui, és a dir, la 
part que els ciutadans i ciutadanes paguen d’impostos en relació a la renta 
agregada, lògicament això és sempre una estadística molt generalista, però 
avui és del 3’16 %, aplicant la mateixa fórmula la resta de municipis pròxims 
en la Província amb dades del SIEM, dades de la Diputació, estudis que 
corroboren ells, que és amb totes les Ordenances fiscals que recullen tots els 
municipis en aquests moments, la pressió fiscal mitjana d’aquestes municipis 
es troba en el 3’55%, però això ara, però és que a l’any 95 les relacions del 
3’13 al 3’22 i del 3’03 al 3’34 i del 3’53 al 3’79, sempre hem estat per sota, per 
tant, no es pot dir -al meu judici-, amb certa “alegria” que Cornellà és una 
ciutat cara i que Cornellà té uns impostos molt cars.  
 
 Plantejar que hi ha uns altres municipis que no pugen…, és que hi 
ha municipis que ja no poden pujar, perquè tenen els coeficients al límit i 
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nosaltres tenim l’avantatge de que als nostres coeficients encara se’ls pot 
aplicar un increment i augmentar el coeficient, però hi ha municipis que com 
arriben al límit, ja no poden pujar-ho més, està al que està, poden pujar 
l’activitat, poden pujar el Padró, poden pujar els habitatges, poden pujar la 
massa crítica, però no poden pujar els tipus. Nosaltres no estem, ni de lluny, 
en aquesta circumstància.  
 
 Jo entenc que se’n faci l’observació, perquè sempre és bastant 
kafquiano que en l’entorn municipal, ens veiem obligats a aprovar la proposta 
de quins han de ser els nostres ingressos i dos mesos més tard, venim aquí a 
plantejar qual serà el pressupost de despeses, quan una cosa va íntimament 
lligada amb l’altra, i tots sabeu que nosaltres, en paral·lel a les Ordenances, 
estem obrint debats amb els diferents responsables del Grups del Govern 
Municipal per anar afilant el que ha de ser el pressupost de despeses. Però hi 
ha una part del pressupost de despeses que ja la sabem, no fa falta parlar 
amb molta gent. És agafar les contractes, sumar-les, aplicar-les la correcció de 
preus i vas disparat a 4.000, 4.100 milions de pessetes per obrir l’exercici 
2002 en despeses. Per tant, te’ns que garantitzar-te, com a mínim, 4.100 
milions de pessetes per no tenir problemes en els pagaments d’allò que són 
temes estrictament obligatoris.  
 
 En qualsevol cas, entenc i valoro en aquest sentit constructiu que 
tots els Grups es pronunciïn en termes d’abstenció perquè això, lògicament, 
condiciona com termina la part de despesa. 
 
 En quant a l’observació que ha fet el Portaveu de Convergència i 
Unió en relació a les tarifes que ha citat, aquestes tarifes són taxes i no són 
impostos, per tant, aqueixes tarifes les modificacions de preus van en funció 
de buscar que equilibrin el cost efectiu del servei, que no s’equilibra gairebé 
mai, perquè en el propi dossier de les Ordenances es troba l’estudi de costos 
de les taxes i preus públics que indica de cada una lo que costa el servei i els 
ingressos que genera el servei. I, normalment, en tots els serveis som 
deficitaris, és a dir, el cost real que l’Ajuntament paga per aquell servei és 
superior al que ens abonen els contribuents. 
 
 Per tant, si traslladéssim el cost efectiu del servei que és la definició 
de taxes, tindríem que pujar molt més, sinó ho fem és perquè sabem que 
darrera de cada rebut hi ha una persona que ho té que pagar, i tenim molt en 
compte les possibilitats de la renta mitjana del nostre municipi.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, simplement volia 
comentar que, efectivament, hi haurà més despeses perquè no sé si les noves 
contratas arribaran al 4%, però el que si és cert, és que també aquestes noves 
contratas costaran més diners, perquè també els serveis abasten a unes zones 
majors i això és inqüestionable, no? L’any passat que es van incorporar 1000 
nous habitatges a l’I.B.I i això també són ingressos, o sigui, una cosa és el 
percentatge i altra cosa és que es va a ingressar més perquè hi ha tota una 
sèrie d’activitats, de nous habitatges. 
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 I hi ha una altra qüestió que jo ja ho deia en la Comissió 
Informativa i que no devem oblidar, és necessari ser més austers en moltes 
coses, és necessari controlar, ser més eficients en moltes de les despeses i ja 
hem, en altres moments, parlat de determinats serveis, determinats consums 
que estan molt per damunt del que haurien d’estar si tinguessin un 
comportament que anés més de cara a una millor eficiència en moltes coses. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que volia fer una matisació 
al senyor d’Iniciativa, dir-li que, com “El Miño pasa por Lugo el aprovecha y 
baila una muñeira”, doncs les aprofita totes. Jo volia dir-li que la política del 
Govern -crec que és un dels més elogiats pels entesos-, i -si no estic mal 
informada, perquè és clar normalment sempre estic mal informada-, la inflació 
va a la baixa. El que passa que vostès potser aprofiten o ho broden per 
justificar d’alguna manera el seu vot, que no els hi queda altre remei que fer-
ho ja que es troben en el govern municipal. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Regidor del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que, afortunadament, 
vostè no entén d’economia però em dóna la impressió que no entén de moltes 
coses, així d’entrada. M’agradaria que quan vostè parli, parli amb fonament. 
Miri, jo tinc aquí un document de l’Institut Nacional d’Estadística en el què 
ens diu com estan els preus a data de l’11 d’octubre. En aquests moments, 
quan es parlava de que la inflació per l’any 2001 seria del 2’5%, estem en 
l’interanual en un 3’4 a nivell general, a nivell general. Però hi ha un apartat 
importantíssim per nosaltres que és el número 1, el grup primer que és 
aliment i begudes no alcohòliques, que en un any portem un 6’4%, dades de 
l’Institut Nacional d’Estadística, no m’estic inventat res. O sigui, no m’estic 
inventant que la política econòmica del Govern és nefasta, la prova la tenim 
aquí, i del propi Institut Nacional d’Estadística.  
 
 L’any anterior, l’any 2000 també se’ns va dir que s’anava a pujar un 
2’5% i, recordareu, que va ser un 3 i escaig. Les previsions pel 2002, van ser 
d’un 2’5% també, i el senyor José Maria Aznar està dient un 2’7%, no per a 
l’any que ve, per al 2002, ja ho ha dit ell públicament, o sigui, que ni ell 
mateix es creu el que han dit els seus responsables d’economia. Llavors el que 
jo he dit, possiblement no ho entengui, és possible. Però atenent-me a la pura 
realitat, aquestes són les dades, que estan aquí tretes d’un organisme 
governamental, d’un organisme fiable i si parlem de que la mitjana és un 3’4, 
però el que realment a nosaltres ens interessa és un 6’4, vol dir que la política 
econòmica del Govern és nefasta. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Alcalde, senyor José Montilla 
Aguilera, per manifestar que, deixem aquí la discussió, en qualsevol cas, el 
que cal és tenir present els increments al llarg dels anys. Si aquest any hi ha 
previst algunes dècimes més de la inflació, també és cert que si mirem al 
darrera veurem pujar menys del que desprès va pujar l’IPC en el seu conjunt. 
Com ha dit el Tenint d’Alcalde, la pressió fiscal no creixerà si creixen més els 
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ingressos és per que sinó no sé com podríem pagar les coses, per que hi ha 
més habitatges, hi ha més indústries i hi ha més activitat econòmica. Penso 
que aquesta, afortunadament, és la veritat de l’assumpte. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Néstor Artis Villena; i, amb l’abstenció de la Regidora del Grup Municipal del 
PP, senyora Isabel Espinosa Fernández; i del Regidor del Grup Municipal 
d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
 
 
 
 9.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 52/01 
per suplement de crèdit amb càrrec al romanent de Tresoreria. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la Resolució de la Presidència número 323/01 de data 
11/10/2001 de l’Institut Municipal d’Educació, proposant al Ple de 
l’Ajuntament l’aprovació de la modificació de crèdit per suplement de crèdit 
amb càrrec al Romanent de Tresoreria, per un import de 3.200.000 pessetes. 
 
 Vist l’escrit del Cap de Serveis Administratius de l’Institut Municipal 
d’Educació de data 10 d’octubre d’enguany, sol·licitant la confecció de la 
Proposta d’Acord per a l’aprovació de l’expedient abans esmentat. 
 
 Atès el que estableixen els articles 158 de la Llei 39/1988, 
Reguladora de les Hisendes Locals, de 28 de desembre i els articles 35, 36 i 37 
del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per al 2001. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
52/01 per suplement de crèdit amb càrrec al romanent de Tresoreria, que es 
proposa, d’acord al següent detall: 
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ESTAT DE DESPESES 
 
 CONSIGNACIÓ CONSIGANCIÓ 
PARTIDA DESCRIPCIÓ ACTUAL ALTES BAIXES FINAL  
 
49.423C0.63500 MOBILIARI/ESC.BRESSOL 3.075.000 2.500.000 ------ 5.575.000 
49.423A0.62300 MAT.INVENTARIABLE IME 1.370.000 500.000 ------ 1.870.000 
49.423C1.22003 MAT.TECNIC ESPAI FAM. 175.000 200.000 ------ 375.000 
 --------------------------- 
 TOTAL ............................................................  3.200.000 
 
 
 
ESTAT D’INGRESSOS 
 
 CONSIGNACIÓ CONSIGANCIÓ 
PARTIDA DESCRIPCIÓ ACTUAL ALTES BAIXES FINA  
 
49.87001 ROM.TRES.SUPL.CREDIT 18.208.000 3.200.000 ------ 21.408.000 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda es fa 
una explicació del dictamen manifestant que és una modificació de crèdit 
relacionada amb el mobiliari d’escola Bressol, són unes altes per 3.075.000 
pessetes que es financen amb el romanent de Tresoreria de l’Institut Municipal 
d’Educació. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 10.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del P.G.M., 
redactat pels Serveis Tècnics de la Direcció de Serveis d’Ordenació 
Urbanística de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona, al sector d’Equipaments Ribera de Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació de la Modificació puntual 
del Planejament General Metropolità de 14 de juliol de 1976, al sector 
d’Equipaments Ribera de Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics 
de la Direcció de serveis d'Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de 
municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
 Vist l’acord plenari de data 21 de desembre de 2000, mitjançant el 
qual s’aprovava exposar al públic en aplicació de l’article 125 del Reglament de 
Planejament Urbanístic, el projecte de Modificació puntual del Planejament 
General Metropolità de 14 de juliol de 1976 al sector d’Equipaments Ribera de 
Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics de la Direcció de serveis 
d'Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de municipis de l'Àrea 
Metropolitana de Barcelona, així com la seva publicació mitjançant inserció 
d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (data 13-1-2001) i el 
Periodico de Catalunya (data 13-1-2001), per un termini de trenta dies. 
 
 Atès l'informe emès per la Cap del Departament Tècnic 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 18 d’octubre de 2001, 
posant de manifest: 
 
“1. El sector Ribera, delimitat al Nord per l'actual avinguda del Baix Llobregat, 

al Sud per el Cinturó del Litoral, a l'Est pe la carretera del Prat i a l'Oest per 
la carretera de Sant Boi, es un territori pràcticament pla, que amb la 
construcció de les barreres artificials de les grans infrastructures de 
comunicacions té condicionada la seva implantació en el territori, però, per 
altre part, gaudeix d'una posició d'abast metropolità i accessible des de les 
poblacions de l'àmbit metropolità. L'objecte d'aquest expedient es retenir la 
vialitat del Sector Ribera per tal d'afavorir la implantació dels equipaments 
del parc esportiu del Baix Llobregat. El vial de connexió entre les poblacions 
limítrofes passa entre la zona d'equipaments i una franja de zona verda que 
separa el conjunt de la ciutat consolidada, aquesta via està executada 
parcialment i amb una secció molt inferior a la prevista pel PGM. Es a dir, 
la modificació persegueix alliberar la zona d'equipaments de la interrupció 
que suposa el seu pas i una major connexió entre aquesta i la ciutat, 
reforçant el caràcter urbà del sector. 

 
2. L'àmbit de la modificació de superfície aproximada 70,5 Ha està qualificat 

pel PGM-76 com a Sistemes (verd, equipaments, serveis tècnics i viari). La 
major part dels terrenys són del terme municipal de Cornellà de Llobregat 
però, enclou també, una petita part del municipi del Prat de Llobregat a 
l'extrem sud-est de l'àmbit. 

 
3. L'expedient de modificació es bàsicament de caràcter viari: es crea una nova 

via del marge esquerra que enllaçarà la rotonda existent a la carretera de 
Sant Boi i el nus (rotonda) de la plaça Maresme, que s'ampliarà per tal 
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d'afavorir la connexió de la nova via. L'anomenada avinguda del Baix 
Llobregat, actual, es mantindrà com a via urbana de relació i distribució a 
nivell local. Aquest desdoblament de la xarxa viari implica la creació d'uns 
vials interns de connexió. La nova vialitat provoca una regularització dels 
límits i de les superfícies de les zones d'equipaments. 

 
4. La nova ordenació viària de la Modificació es l'objectiu primordial de 

l'expedient, i com a conseqüència de la mateixa es realitzen una sèrie de 
concrecions: 

 
- Concreció en les alineacions de les edificacions i parcel·les existents, 

d'acord a l'aixecament topogràfic. 
 
- Ajust del nou tram del carrer Verge de Montserrat i de les parcel·les a 

l'entorn del mateix. 
 
- Racionalitzar la qualificació de les zones de la proposta ajustant la reserva 

viària a la realitat de l'ordenació (aparcaments vora la via del marge 
esquerra del riu Llobregat). 

 
- Ajust i concreció dels paràmetres urbanístics de l'edificació. 
 
- Quadres de zonificació per municipis: Cornellà de Ll. I el Prat de Ll. 

 
 La modificació proposada modifica puntualment el sistema viari 
bàsic establert en el PGM-76 però no altera la seva coherència, sinó que 
s'adapta a les necessitats actuals del Sector, incrementa la dotació de zones 
verdes, i realitza un petit ajusta als equipaments esportius de nova creació 
però el còmput total dels mateixos es superior al vigent. Es tracta d'una 
modificació que afecta a dos municipis i que per tant l'expedient s'ha de 
tramitar a l'hora en ambdós. 
 
 L'expedient de la Modificació del Pla general metropolità, redactat 
pels serveis tècnics de la Direcció de serveis d'Ordenació Urbanística de la 
Mancomunitat de municipis de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, d'acord al 
PGM7/76, al Pla especial d'assignació d'usos del sub-sector Ribera-Serrallo 
d'abril de 2000 i al Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel qual s'aprova la 
refosa dels textos legals vigents a Catalunya en matèria urbanística, està 
complert i es pot procedir a la seva tramitació,  
 
 No es considera necessari la suspensió de llicències en el seu 
àmbit.” 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d'Urbanisme, Habitatge i Infraestructures. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128, en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament de 23 de juny de 1978; i 55 en relació a l’article 75 
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del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel que fa a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació del Pla general 
metropolità, de 14 de juliol de 1976 al Sector d’equipaments Ribera de 
Cornellà de Llobregat, redactat pels serveis tècnics de la Direcció de serveis 
d’Ordenació Urbanística de la Mancomunitat de Municipis de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona. 
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris de 
major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què durant 
aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin convenients. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes, i en particular a la Direcció General de Carreteres de la 
Generalitat de Catalunya i a la Secretaria d’Estat d’Infraestructures i 
Transports del Ministeri de Foment per tal que emetin l’informe a que es 
refereix l’article 57 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que ja ho hem comentat en la Comissió Informativa, 
vam passar el tràmit de l’article 125. L’aprovació definitiva del planejament de 
Ribera Serrallo ens obliga a establir un planejament de la vialitat i hem 
aprofitat per fer un planejament complet de la vialitat del sector de Ribera que 
avarca inclús un tros del Municipi del Prat. Aquest és un planejament 
plurimunicipal i estableix un vial complementari a l’Avinguda del Baix 
Llobregat. Els veïns ens van demanar amb insistència que no és doblegués 
l’Avinguda Baix Llobregat sinó que es fes per l’interior, i inclou els vials que 
donaran serveis a la nova zona esportiva. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que, en aquest tema 



 29

sempre he votat en contra per una sèrie de raons suficientment 
argumentades. I ara, aquest projecte de vialitat, encara agreuja més la 
situació. Em deia el senyor José Luis Morlanes en la Comissió Informativa que 
aqueix projecte ara tampoc es realitzaria, només en la part central que és lo de 
l’expropiació, lo qual també suposarà carregar al barri de major trànsit. 
 
 De totes maneres hi ha una qüestió que era el que demanaven els 
veïns efectivament, una carretera de serveis, i una altra qüestió és com s’hi fa 
a més de fer-la pel mig d’una zona que aquesta no està com l’altra, que té una 
gran activitat agrícola i uns valors però als quals nosaltres no li donem 
importància però l’únic que obre és la porta a tota mena d’especulacions, si és 
que ja no estaven obertes. Per tant, ratificar les meves posicions anteriors i dir 
que voto en contra. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Regidor del Grup Municipal d’EUiA, 
senyor Ignació Flórez Barrón; i l’abstenció del Regidor del Grup Municipal 
d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 11.- Aprovar inicialment el projecte d’obres anomenat 
“Reparació i millora del pavelló esportiu del barri Centre”, redactat pels 
Serveis Tècnics Municipals. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres anomenat “Reparació i millora del pavelló 
esportiu del barri centre”, redactat pels Serveis Tècnics Municipals, amb un 
pressupost de 46.415.558,- Pessetes (Quaranta-sis milions quatre-centes 
quinze mil cinc-centes cinquanta-vuit) o l’equivalent en Euros 278.963,12 
(Dos-cents setanta-vuit mil nou-cents seixanta-tres amb dotze cèntims), 
Impost sobre el Valor afegit inclòs. 
 
 Atès l’informe favorable, emès per l’Arquitecta/Cap del Departament 
de Coordinació Tècnica d’Urbanisme i Via Pública, obrant a l’expedient. 
 
 Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple el 
President d’aquesta Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, 
Serveis i Medi Ambient, proposa l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte d’obres anomenat 
“Reparació i millora del pavelló esportiu del barri centre”, redactat pels Serveis 
Tècnics Municipals, amb un pressupost de 46.415.558,- Pessetes (Quaranta-
sis milions quatre-centes quinze mil cinc-centes cinquanta-vuit) o l’equivalent 
en Euros 278.963,12 (Dos-cents setanta-vuit mil nou-cents seixanta-tres amb 
dotze cèntims), Impost sobre el Valor afegit inclòs. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini, sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte, aquest 
s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Tercer.- Designar Direcció Facultativa de les obres esmentades al 
Sr. Josep Domènech Olcina, Arquitecte Tècnic.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, com a President-Delegat 
de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi 
Ambient, es fa una explicació del dictamen manifestant que, com es va 
explicar en la Comissió Informativa, són obres d’adequació del pavelló més 
antic que tenim en la ciutat i consisteixen en la reparació del teulat que té 
goteres i es troba malament, el sòl i les instal·lacions elèctriques. S’aprova al 
Ple, perquè no hi ha consignació pressupostària aquest any i és una forma 
d’anar avançant els tràmits per fer-ho l’abans possible. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 12.- Acord relatiu als recursos que el Govern de la Generalitat 
de Catalunya destina als equipaments esportius del país en el període 
2001-2003. 



 31

 
 
 DICTAMEN 
 
 “El passat dia 13 de setembre va aparèixer a la pàgina web del 
Departament de Cultura una Resolució, signada amb data 12 de setembre pel 
Secretari General de l’Esport, en relació a l’expedient de convocatòria de 
subvencions per a equipament esportius en el període 2001-2003. 
 
 En la mencionada Resolució apareixia la relació provisional de 
peticions de projectes a subvencionar (annex 1.a) on es detallaven les entitats 
peticionàries, l’obra a subvencionar i les quantitats dineràries assignades 
provisionalment. Aquestes quantitats corresponen a l’atorgament a 170 
municipis dels 700 que optaven a la concessió de subvencions. 
 
 En la “fase inicial” en què ens trobem, la Secretària General de 
l’Esport ha d’elaborar, segons la base 9 de la Resolució de 15 de novembre de 
2000. “els programes territorials i sectorials, que contenen una relació 
valorada i ordenada de manera motivada de les diferents sol·licituds” tenint en 
compte els diferents criteris que es detallaven en les bases 10, 11 i 12 de la 
mateixa Resolució. 
 
 L’elaboració d’aquests programes i, en concret, la relació valorada i 
ordenada de manera motivada de les diferents sol·licituds no apareix reflectida 
en la Resolució signada pel Secretari General el passat dia 12 de setembre, ni 
s’ha fet pública. 
 
 L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat va presentar-se a aquesta 
convocatòria de subvencions amb el projecte de Parc Esportiu de Llobregat, 
que contempla la construcció d’un complex polisportiu amb piscines i pavelló 
esportiu amb una inversió inicial de 1.750.000.000,- pessetes, de la qual 
sol·licitava 150.000.000,- pessetes. Aquesta sol·licitud no apareix en la relació 
provisional de projectes subvencionats. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis a la Persona, proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció del següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reiterar la insuficiència de recursos que el Govern de la 
Generalitat de Catalunya destina als equipaments esportius del país, després 
d’una sequera que dura més de 7 anys. 
 
 Segon.- Denunciar la manca de criteri i l’aparent arbitrarietat en 
l’atorgament de les subvencions. 
 
 Tercer.- Demanar la dotació en l’actual període 2001-2003 d’una 
nova assignació pressupostària per fer front a les mancances existents en 
matèria d’instal·lacions i equipaments esportius. 
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 Quart.- Interposar recurs d’alçada davant el Conseller de Cultura 
de la Generalitat de Catalunya, per no estar Cornellà de Llobregat amb el 
projecte esmentat inclòs a la relació provisional de projectes a subvencionar 
del Secretari General d’Esports de la Generalitat de Catalunya. 
 
 Cinquè.- Encomanar a les entitats municipalistes de Catalunya que 
reclamin davant el Govern de la Generalitat de Catalunya l’acompliment 
d’aquesta Moció. 
 
 Sisè.- Donar trasllat dels presents acords al Secretari General de 
l’Esport, al Conseller de Cultura, al President de la Generalitat i al President 
del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Vicenç Badenes Teixidó, com a President- 
Delegat de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, es fa una 
explicació manifestant que això, ve al Ple després d’un acord pràcticament de 
tots els Grups, amb algun matís però un acord genèric. Es tracta de repetir el 
que ja vam fer -crec que fa quatre anys o cinc anys-, expressar un cert 
malestar i una denúncia ferma, perquè, què està passant amb les subvencions 
amb els equipaments esportius a Catalunya?. 
 
 Pel període 2001-2003, ja sabeu que s’han atorgat ara de forma 
inicial, cent setanta projectes dels set-cents presentats, inicialment es va dir 
que es diria quins projectes es subvencionaven a partir d’un programa detallat 
per cada zona, per cada territori. Aquest programa no s’ha presentat i l’únic 
que sabem és la relació dels projectes subvencionats. És a dir, en part no s’ha 
acomplert allò que es va dir. 
 
 La part dels acords reiteren la manifestació d’insuficiència 
pressupostària per aquest àmbit, denuncia la manca d’un criteri i l’aparent, -
diem aparent- arbitrarietat amb aquest atorgament i demanar més dotació 
pressupostària per aquests temes a la Generalitat. 
 
 També s’encomana a les entitats municipalistes que reclamin del 
Govern l’acompliment d’aquesta Moció i traslladar l’acord a la Secretaria 
General de l’Esport. Només voldria afegir i demanaria a la Secretària, que en la 
part expositiva afegiríem un paràgraf on expliqués que l’Ajuntament de 
Cornellà va optar a aquesta convocatòria amb el projecte del Parc Esportiu del 
Llobregat, vam demanar al voltant de dos-cents milions d’un projecte que puja 
pràcticament als dos mil milions. 
 
 Tenim esperances de què sigui subvencionat però sabem que en la 
fase inicial no ho està. Hi ha la possibilitat de què augmentin la dotació, 
nosaltres si no és així presentarem un recurs, i crec que si tot va bé ho 
presentarem molt aviat, anirà a la Comissió de Govern de proper dimecres. 



 33

 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que de fet, ja saps que vaig estar 
absent a la Comissió Informativa, no podia assistir perquè coincidia amb la 
jornada laboral, però efectivament, -pel que he mirat- sembla ser que les 
subvencions arribaven gairebé a cent mil milions i tant sols han donat sis mil, 
és a dir, hem estat fem uns números, el lliurament de les subvencions ha estat 
molt partidista. De les xifres que he pogut treure, el 58% de les subvencions 
concedides, no han explicat el criteri. 
 
 El 58% a Ajuntaments governats per Convergència, el 40% 
Ajuntaments governats pel Partit Socialista, l’1’5% a Ajuntament governats per 
Iniciativa, l’1% governats per Esquerra. A més a més, com que el 
coofinançament crec que assolia el 33% fins i tot alguns Ajuntament petits 
governats per Esquerra han hagut de renunciar a la subvenció perquè es veien 
incapaços d’assolir diguem la part que els pertocava. 
 
 Però tinc entès que va haver una resolució presentada, pressa pel 
Parlament de Catalunya a instàncies del Grup Parlamentari d’Esquerra, que 
obria una segona convocatòria per al primer trimestre de l’any 2002, i segons 
la resolució diu es tindrà cura dels projectes rebutjats. Dic això perquè, 
possiblement, faran cas. Però jo crec que s’hauria d’incloure en aquesta Moció 
un punt en què el plenari manifesta la voluntat de l’Ajuntament de Cornellà de 
tornar a presentar una altra vegada, la demanada que prèviament ja es va 
demanar, és a dir, que en tot cas ens diguin no dues vegades, és a dir, perquè 
si realment hi ha la possibilitat de tornar a presentar-ho, perquè va ser una 
resolució del Parlament, crec que, no d’ofici, encara que d’ofici ho facis, però 
que s’aprovi aquí tornar-ho a presentar. Perquè, a més a més, dels sis mil 
milions, tant sols mil milions van per a projectes concrets, els altres són 
projectes diguem d’infraestructura bàsica. A més el finançament és només 
d’un 33% per part de la Generalitat la qual cosa condemna als Ajuntaments 
petits a estar molt mal infradotats des d’aquest punt de vista, bé, els 
Ajuntaments grans tenen uns altres problemes. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Vicenç Badenes Teixidó, com a 
President- Delegat de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, per 
manifestar que no hi ha cap problema per acceptar això, no sé si recordaràs, 
fa quatre o cinc anys que vam portar una Moció d’aquestes característiques, 
també hi havia la previsió de que s’augmentés la dotació pressupostària i no 
es va augmentar en aquella època. Nosaltres, si augmenta la dotació i hi ha 
aquesta possibilitat, òbviament, concurrirent a la subvenció. 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
dir que, respecte a la Moció, el que sí podem dir és que si s’obre una nova 
convocatòria, presentarem el projecte, però això no cal recollir-lo a la Moció, si 
de cas, que es reculli a l’Acta. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Néstor Artís Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, manifestant que, crec que la informació 
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que es dóna en aquesta proposta d’acord no s’ajusta ben bé a la veritat. Vull 
dir que són sis mil milions el pressupost que s’ha fet per equipaments 
esportius, que segurament és poc perquè s’han presentat nou-centes 
sol·licituds entre entitats i Ajuntaments, i s’han concedit a dos-centes vuit 
entitats o Ajuntaments. 
 
 Ara també hi ha un compromís per l’any 2001 de pujar la dotació 
en quatre mil milions de pessetes més, em sembla que s’ha arribat a aquest 
acord amb el President de l’Associació Catalana de Municipis. El que passa és 
que és possible que l’Ajuntament de Cornellà es quedi fora, perquè hi han 
molts Ajuntament petits que segur que depenen bàsicament d’aquestes 
subvencions per poder fer els seus equipaments esportius. Segurament a 
l’Ajuntament de Cornellà li passa com a molt veïns de Cornellà que quan fan 
una sol·licitud per una plaça d’escola bressol o per un pis d’aquest 
subvencionat, doncs li demanen la declaració de renda i perquè té una 
miqueta més de pessetes que un altre es queda sense. Això perquè el 
pressupost no arriba per tot. 
 
 Seguidament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, nosaltres estem 
d’acord, però amb uns quants matisos. Primer, el senyor Badenes es va 
comprometre en la Comissió Informativa a fer-nos arribar la petició de 
subvenció i passar-nos la rectificació aquesta que s’ha fet ara. Si no se’ns 
donen aqueixes dades, no es pot ser molt objectiu, i, no veig que sigui així com 
es té que fer. 
 
 Ja dic que nosaltres anem a votar a favor, i, repeteixo el que ja he 
dit, la meva obligació com a Regidora crec que és reclamar el que és just per 
aquest Ajuntament. Criticar la política que porti la Generalitat, no és funció 
meva. Em sento molt ben representada pels meus parlamentaris en el 
Parlament de Catalunya, i crec que ells allí és on ho tenen que fer, i be, posar 
confiança en què rectifiquin i ens concedeixin la subvenció. 
 
 És evident que els dos mil o tres mil milions que costarà el 
Polisportiu, no ho van a subvencionar. Però em brindo a fer tot el possible per 
a demanar també per part del nostre Grup en el Parlament de Catalunya. 
 
 Seguidament intervé el senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor 
del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que ja vaig comentar-ho a la 
Comissió. En tot cas, la proposta nostra era fer aquest afegit a l’entrada, 
perquè quedés clar la Moció quina era la sol·licitud que havia fet l’Ajuntament 
de Cornellà. 
 
 En definitiva, crec que l’important, lo que ens demana la ciutadania 
de Cornellà, és que el nostre paper com a Ajuntament sigui proposar que se’ns 
subvencioni, exigir o demanar que se’ns subvencionin en la mesura de les 
nostres possibilitats, fent un bon raonament i un bon plantejament de la 
necessitat i també, que és el que estem fent, demanar explicacions en el cas 
que no se’ns aprovin. El mínim que hauríem d’exigir és que ens expliquin per 
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què no han subvencionat aquest projecte, i perquè sí subvencionen un altre 
tipus de projecte.  
 
 El plantejament de que als municipis petits o les entitats petites 
se’ls hi dóna subvenció, crec que és, fins a cert punt, raonable. Però també 
crec que nosaltres hem d’exigir que els Ajuntaments amb una població 
important, com és Cornellà de Llobregat, hem de poder oferir a la nostra 
ciutadania un tipus de recursos i de serveis que, si no ens subvencionen ni 
col·laboren, -també són ciutadans de Catalunya els ciutadans de Cornellà-, 
donant-nos un cop de ma mínim, malament podrem donar-los serveis al 
ciutadans de Cornellà. 
 
 Crec que aquest és el nostre paper i crec que és el que estem fent en 
aquesta Moció i, per tant, considero que és força encertada. 
 
 Novament intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, per fer 
un suggeriment i és, en la part introductòria igual que es diu el dia 13, va 
aparèixer en la pàgina web del Departament..., aquest Ajuntament va 
presentar amb la data que sigui, (això figura a l’expedient), la sol·licitud de 
subvenció per tal projecte. I en la part d’acords, en el tercer, on diu demanar 
la dotació en el període 2001-2003, no va a assignació pressupostària per fer 
front a les mancances existents en matèria d’instal·lacions i equipaments 
esportius, afegir, i, entre d’altres, el sol·licitat per aquest Ajuntament. Amb la 
qual cosa penso que recolliríem les dues qüestions. 
 
 Nosaltres, desgraciadament, no som rics, i si fem un llistat, podríem 
mirar que molts municipis dels que tenen concedida subvenció, tenen un 
pressupost per càpita que és infinitament el doble, el triple, el quàdruple al de 
la ciutat de Cornellà. Per tant no és que estem precisament entre les 
poblacions més riques de Catalunya, i no es podem fer servir segons quin 
tipus d’arguments, una altra qüestió és com nosaltres gestionem les finances. 
Però aquesta no és una població rica i, per tant, hauria de ser una població a 
la que el conjunt de les administracions, de les altres administracions 
tinguessin en compte això. Part dels dèficits d’instal·lacions esportives, sobre 
tot de piscina, són més que evidents, i també que estem en una població que, 
no som precisament una població rica. 
 
 Pren la paraula en aquest punt el senyor Vicenç Badenes Teixidó, 
com a President- Delegat de la Comissió Informativa de Serveis a la Persona, 
adreçant-se al senyor Artís per manifestar que aquí, ara parlem 
d’infraestructures i no ens cenyim al que parlàvem, però, les polítiques 
esportives de la Generalitat envers Cornellà són escandaloses, no d’ara, de fa 
molts anys. 
 
 A Cornellà es fa esport gràcies a la butxaca dels ciutadans de 
Cornellà, no via impositiva si no, via moviment associatiu, clubs i entitats. La 
Generalitat de Cornellà tindria que fer un homenatge a les entitats i clubs 
esportius, perquè fan un esforç que només l’Ajuntament, en un petit grau, 
intentem pal·liar i ajudar. Fitxa’t que en competències directes, com els Jocs 



 36

Escolars, la dotació de la Generalitat envers a aquestes polítiques ha anat 
baixant de forma escandalosa, -no tinc altre qualificatiu més amable-, i això 
s’ha de revisar. 
 
 Seguidament intervé el senyor Néstor Artís Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que, no estic d’acord en el punt 
segon dels acords, que diu: denunciar la manca de criteris i la part de 
arbitrarietat en l’atorgament de les subvencions. Vull dir que és possible que 
no estigueu d’acord amb la manera com es distribueixen, però això no vol dir 
que no hi hagi un criteri. I segons el Pla d’Instal·lacions i Equipaments 
Esportius de Catalunya, es fa segons aquest criteri. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents, amb el vot en contra del Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Néstor Artis Villena. 
 
 
 
 
 13.- Rectificar l’error material detectat a l’acord plenari de data 
28 de juny de 2001 pel qual es va aprovar l’Agermanament de Cornellà de 
Llobregat amb el municipi de Mariel per omissió dels representants del 
Grup Mixt Municipal i del Club Bàsquet Cornellà. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l'acord plenari de data 28 de juny de 2001, pel qual es va 
aprovar l'Agermanament de Cornellà de Llobregat amb el municipi de Mariel, 
província de l'Havana - República de Cuba, designant-se simultàniament els 
representants públics i privats que formen part del Comitè d'Honor d'aquest 
Agermanament. 
 
 Vist que s'ha detectat error material al tercer dispositiu de 
l'esmentat acord, per omissió del representant del Grup Mixt Municipal i del 
representant d'una l'entitat esportiva Club Bàsquet Cornellà i transcripció 
incompleta de les sigles de la coalició Iniciativa per Catalunya-Els Verds. 
 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l'art. 105 de la Llei de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú, les administracions públiques podran rectificar en 
qualsevol moment, d'ofici o a instància dels interessats, els errors materials 
existents en els seus actes 
 
 Vist tot això, El President de la Comissió Informativa de l'Àrea de 
Serveis a la Persona, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents  
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ACORDS 

 
 Primer.- Rectificar l'error material detectat a l'acord plenari de data 
28 de juny de 2001 en el sentit d'afegir al tercer dispositiu els representants 
del Grup Municipal Mixt i de l'entitat esportiva Club Bàsquet Cornellà i 
completar el nom de la coalició Iniciativa per Catalunya, Els Verds, quedant el 
Comitè d'Honor format pels següents membres: 
 
- Il·lustríssim Sr. José Montilla Aguilera, Alcalde de Cornellà de Llobregat. 
- Sr. Vicenç Badenes i Teixidó, Tinent d’Alcalde de Cultura, Esports, 

Relacions Ciutadanes i Cooperació i Solidaritat Internacional. 
- Sr. José Luis Martínez, Alcalde de Mariel, República de Cuba. 
- Sr. Antonio Hernández Pastrana, Delegat de Cuba al municipi de Cornellà. 
 
Representants dels grups municipals de Cornellà de Llobregat: 
 
- Sra. Susana Cordero Rojas - PSC 
- Sra. Isabel Espinosa Fernández - PP 
- Sra. Maria Carme Romero López – IC-EV 
- Sr. Nestor Artís Villena - CiU 
- Sr. Joan Tardà i Coma - ERC 
- Sr. Ignacio Flórez Barrón - EUA 
- Sr. Alberto García Llorente 
 
Representants d’entitats ciutadanes de Cornellà de Llobregat: 
 
- Sra. Olga Madrid Valenzuela - Cornellà Solidari  
- Sra. Concepción Velarde Cidoncha – Federació d’Associacions de Veïns de 

Cornellà. 
- Sra. Margarita Rey i Gonell – Centre Infantil i Juvenil Mowgli.  
- Sra. Julia Relancio Borao – Associació Cultural Amigas de la Moda 
- Sr. Josep Gómez Andres – Centre d’Educació Infantil i Primària Sant 

Miquel 
- Sr. Salvador Montell i Puigarnau – Diables de Cornellà 
- Sr. José Gálvez Alcaide – Unió Esportiva Cornellà 
- Sr. Josep Nadal Tuset – Club Bàsquet Cornellà  
 
 Segon.- Comunicar l'anterior acord als interessats pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, es fa una 
explicació del dictamen.  
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, referent a l’adhesió a la 
Campanya de la Carta de la Terra. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Amb la idea d’anar enriquint els nostres coneixements sobre l’estat 
del món i de donar suport a la campanya que està donant a terme el Consell 
de La Terra, la qual diu al seu primer paràgraf de la presentació: 
 
 El camí que ha emprès la humanitat el darrer segle, es demostra com 
una via sense sortida, i es veu clara la necessitat d’un tomb important. Tot i que 
molts canvis no són palpables, van sorgint iniciatives que ens porten cap una 
construcció d’un món on no hi visquin desequilibris insalvables i l’estil de vida 
d’algunes persones comprometi ni l’estabilitat del planeta, ni les necessitats de 
la resta de la humanitat o de les generacions que encara han de venir. Aquesta 
òptica va ser la que va propiciar la Carta de la Terra. 
 
 Aquesta moció es completa amb el text sencer de la carta, el qual 
adjuntem i del que hem fet arribar còpia, per correu electrònic o a ma, a tots i 
totes els regidors i les regidores de l’Ajuntament, la qual també podeu trobar-
la a la Web: www.unescocat.org/cartaterra. 
 
 Amb l’esperança de que, tant les propostes de la Carta de la Terra 
com dels acords que surtin de la Cimera Rio+10, serveixen per a avançar cap a 
la construcció d’unes ciutats, una societat i món més equilibrat, més just i 
més sostenible. Proposem al Ple els següents 
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ACORDS 
 
 Primer.- Que aquest Ajuntament s’adhereixi a la Campanya de la 
Carta de la Terra. 
 
 Segon.- Que si a casa nostra s’organitzés alguna trobada de 
coordinació per a debatre les propostes o les conclusions d’aquesta cimera, 
s’anomeni una comissió per a participar a la mateixa. 
 
 Tercer.- Que una vegada es tinguin els acords, tant des del Consell 
Municipal de Medi Ambient, com des dels departaments que es consideren 
oportú, se faci una amplia difusió per a guanyar la participació i la 
col·laboració del conjunt de la societat civil de la nostra ciutat. 
 
 Quart.- Traslladar aquest acords al Comitè Català per a la Carta de 
la Terra, al Centre Unesco de Catalunya i a totes les entitats impulsores 
d’aquesta Campanya.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació manifestant que ja el contingut de la 
Carta, perquè tinguessin temps suficient per poder-la llegir i pensar en les 
conseqüències que tindria si tot això va endavant. 
 
 Jo espero que realment siguem capaços d’aprovar, i no només 
aprovar sinó després -com diem els punts que es proposen- fer un seguiment 
de tot allò que a la Carta es presenta, del que s’aprovi a “la Cimera Rio + 10”, 
que serà a la propera reunió que es faci. 
 
 Les propostes concretes són que aquest Ajuntament s’adhereixi a la 
campanya de la Carta de la Terra, segon, que si a casa nostra s’organitzés 
alguna trobada de coordinació per a debatre les propostes o les conclusions 
d’aquesta Cimera, s’anomeni a una Comissió per participar en la mateixa. I 
tercer, que una vegada estiguin els acords, tant del Consell Municipal de Medi 
Ambient com des del Departament que es consideri oportú es faci una amplia 
difusió per a guanyar la participació i la col·laboració del conjunt de la societat 
civil de la nostra ciutat. I finalment, traslladar aquest acord al Comitè Català 
per a la Carta de la Terra, al Centre Unesco de Catalunya i a totes les entitats 
impulsores d’aquesta campanya.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que a allò que exposa la 
Moció del senyor Flórez i, l’annex que ens ha passat, la veritat és que és 
impossible dir-li que no. Ens plasma un mon tant idíl·lic, tan just, tan solidari, 
que tindríem que estar una mica desequilibrats per a dir que no ens agrada i 
no ens adherim a ella. 
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 Nosaltres anem a votar a favor. Però això s’ha presentat al 
Parlament i sembla ser que s’està estudiant. A mi m’agradaria també que el 
Parlament s’adherís, primer a aquesta Carta i després ho féssim els 
Ajuntaments. S’ha fet a l’inrevés, però bé. 
 
 I dir també que espero que no sigui una cosa simbòlica que es firma 
i després s’arracona, perquè, una vegada signat això, hi ha molts compromisos 
que crec que els Estats membres que ho estan firmant, la majoria, no ho van a 
complir, i això és una veritable llàstima. No ho van a complir els països rics, ni 
ho van a complir tampoc els països del tercer mon, països pobres. Els rics 
perquè són rics i els pobres perquè estan manats, normalment, per homes i 
dones riques que aprofiten els pocs recursos que tenen per a enriquir-se més o 
gastar-s’ho en armaments per a què no els treguin de la cadira. I llavors això 
no té solució. Llavors penso que si firmem això, hauria que fer-se amb 
voluntat de no arreglar-ho tot, -perquè crec que des d’aquí, no ho podem fer-, 
però al menys, intentar-ho i que no sigui una simple declaració d’intencions, 
que queda molt bonic i ja està. 
 
 Seguidament intervé la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, manifestant que a ver, segurament, jo 
faria el mateix que ha dit la senyora Isabel Espinosa, esperar una mica, però 
bé, ja que està aquí presentada, l’aprovarem.  
 
 En principi, la Xarxa de Ciutats i Pobles Sostenibles, en la seva 
assemblea del dia 28 del mes de novembre, té un punt de l’Ordre del Dia que 
és l’aprovació o la presentació de la Carta de La Terra, i suposo que també allà 
ens comprometrem a endegar-la, tenir un pla de treball o a veure com s’aplica 
a casa nostra, -com diu el senyor Flórez-. O sigui, pel que fa al punt dos, 
hauríem d’esperar una mica a saber quines són les propostes que es fan des 
de la Xarxa de Ciutats i Pobles, -a la qual nosaltres pertanyem- i a partir 
d’aquí, concretar de quina manera es fa. 
 
 Penso, -com diu també la senyora Espinosa-, que la Carta de la 
Terra és una bona carta. És un document que parla, no només de criteris de 
medi ambient, de criteris d’ecologia, sinó que parla també de justícia social i 
econòmica, de democràcia, de pau, d’integritat, i, per tant, que qualsevol poble 
signi aquesta carta vol dir que també és un poble que està obert a la 
democràcia, que es compromet amb el progrés, i també amb uns principis que 
són d’esquerra, fonamentalment, són principis humanitaris, són principis 
també lligats molt a la mateixa manera de veure la justícia social i la manera 
de viure les persones del primer mon i del tercer mon. 
 
 Comentar que m’ha sobtat una mica els comentaris que ha fet la 
companya del Grup Municipal del PP, però bé, tant de bo que ella ho vegi així 
perquè realment també coincidim en moltes coses en l’enfocament que ha fet 
sobre alguns temes dels Estats i de la manera de tenir el poder aquests Estats. 
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que vol fer, una matisació 
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al que diu la senyora Romero, dir que no són solament polítiques d’esquerra, 
perquè també en els països on governa l’esquerra desgraciadament, tampoc es 
compleixen aquests acords, es vulneren, i es fan veritables barbaritats. O sigui 
que això és una mala política dels homes i de les dones. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que vol agrair que tothom 
estigui a favor d’aprovar l’adhesió, i dir que desgraciadament, com ha passat 
amb tantes altres coses, hi han molts països que després no ho desenvolupen. 
 
 Jo em conformo, no amb què els països d’un nivell o d’altre ho 
desenvolupin, -sempre lluitaré per què sigui així-, sinó que des d’aquest 
Ajuntament, una vegada que ens haguem adherit dintre de les nostres 
possibilitats i sense pretendre que això es resolgui tot en un moment, -que hi 
hagi la voluntat d’avançar precisament en aqueixes coses que des d’allí es 
plantegen i que, de fet, estan en la Carta d’Aalborg, i en altres documents als 
que anteriorment ens hem adherit, i que és necessari que això, sigui un 
element transversal per a tot l’Ajuntament, no solament d’un departament. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’IC-V, referent a les llistes 
d’espera sanitàries. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès l’elevat nombre de pacients que es troben en llistes d’espera 
per intervencions quirúrgiques en el sistema públic degut a la demora existent 
per a poder ser atesos, especialment quan pateixen patologies que suposen un 
risc per a la vida o que poden afectar greument a la qualitat de vida. 
 
 Atesos que el mateix Parlament de Catalunya fixava en dos mesos el 
temps màxim d’espera pel tractament del màxim nombre possible de 
patologies descrites en el Pla d’Actuació per la Reducció del Nombre de 
Pacients en Llista d’Espera. 
 
 Atès que és el Baix Llobregat una de les zones més castigades per 
aquesta qüestió amb un temps mig d’espera que supera el doble del 
recomanat pel Parlament, i que en algunes operacions arriba als 36 mesos. 
 



 42

 Atès que aquest dèficit en l’assistència sanitària a la nostra comarca 
es veu agreujat amb llargues llistes d’espera, també, en les visites 
d’especialistes. En molts casos degudes a que no es cobreixen la manca 
d’especialistes en període vacacional. 
 
 El grup d’IC-V proposa l’adopció del següents acords per part del 
Ple municipal: 
 
 Primer.- Exigir a l’executiu de la Generalitat de Catalunya una 
major celeritat en l’aplicació del pla de xoc contra llistes d’espera per 
operacions quirúrgiques. Que garantitzi els seu compliment, de manera 
especial al Baix Llobregat i l’Hospitalet, que continuen patint les llistes 
d’espera més importants. 
 
 Segon.- Instar al govern de la Generalitat l’elaboració d’un pla de 
reducció de les llistes d’espera d’especialistes. 
 
 Tercer.- Enviar els presents acords a l’executiu de la Generalitat de 
Catalunya i als Grups polítics del Parlament de Catalunya.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’IC-V, es fa una explicació de la Moció manifestant que, no 
he pogut fer còpies per tots els Regidors i Regidores, per tant, llegiré només 
alguna cosa i després, justificaré el perquè de la Moció.  
 
 Jo voldria dir que a la nostra comarca, els tres hospitals referencials 
que tenim que són el de Prínceps d’Espanya de Bellvitge, el de Sant Boi i el de 
Sant Joan de Déu de Martorell, les operacions quirúrgiques, en aquest 
moment, les més greus en quant a llistes d’espera són, les operacions de 
genolls que estan a més de divuit mesos, i les de cataractes, que estan a més 
de dos anys. I, concretament a Cornellà, les llistes d’espera d’especialistes, 
amb les dades del mes de setembre en la mà, alguns metges d’oftalmologia, 
cardiologia, neurologia, traumatologia, tenen per a la primera visita un mes i 
mig i dos mesos d’espera. 
 
 Per tant, crec que quan estem proposant aquesta Moció, estem 
parlant de que realment estem en una situació totalment descontrolada. El pla 
de xoc que està proposant la Generalitat en aquests moments, el que està 
parlant amb alguns Sindicats, no està en la línia de solventar el problema sinó 
només de donar més llargues als pacients i usuaris perquè acabin, al final, en 
centres concertats o en altres centres o es busquin la vida d’una altra manera 
i, després de les vacances i durant les vacances, aquest casos de llistes 
d’espera no han estat només en especialistes i en àrees quirúrgiques, sinó 
també inclús en les àrees bàsiques. En Les àrees bàsiques, la cita prèvia ha 
tingut, com a mínim, una setmana per fer la primera visita, la qual cosa, això 
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suposa que les urgències s’han disparat i que les urgències, a més, tenen 
l’agreujant de que no poden fer proves. Vull dir que la major part de les 
vegades, han d’anar una altra vegada al metge de capçalera perquè és qui 
després ha de decidir quines proves s’han de fer i de quina manera.  
 
 Per tant, estem parlant d’una situació casi insostenible i jo crec que 
és de justícia que en el Baix Llobregat que tenim aquestes dades, demanem 
que la cosa canviï i que es passin una mica més de mitjans, de recursos per 
poder canviar aquesta situació que és inacceptable. 
 
 A continuació intervé el senyor Néstor Artis Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, manifestant que, em sembla que aquesta és una 
Moció molt demagògica i feta amb la intenció de crear alarma social. A més, 
diu inexactituds molt grans com que la Generalitat mai es va comprometre a 
que les llistes d’espera el termini màxim fos de dos mesos, sinó que en el 
programa figuraven sis mesos i això s’està complint, en general. I s’ha reduït 
també la llista d’espera en cirurgia cardíaca que, de fet, és clar hi han 
patologies que no són tan urgents com d’altres. Les llistes d’espera han 
passat, s’han incrementat en un 149% de l’any 95 al 2000. I a part, no sé si 
ella s’ha assabentat que el dia 20 de setembre es va aprovar ja o es va 
presentar ja el Pla Funcional de l’Hospital del Baix Llobregat que servirà per 
pal·liar un dèficit, encara que sigui en un termini de tres o quatre anys, però 
es pal·liarà tenint en compte que la situació no és, ni molt menys, tan 
desesperada com ens la vol pintar. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que 
primerament dir que vaig a votar a favor, però com soc una persona molt 
respectuosa amb les persones, -cosa que aquí hi ha molta gent que no ho fa-, 
no vaig a dir que la senyora Romero no està informada, perquè no ho crec, és 
una persona informada, però en sembla que no té les dades exactes, o potser 
soc jo que no me les han donat, crec que no perquè me les han passat del 
Parlament aquesta tarda. 
 
 En primer lloc el Govern va aprovar una Pla de Xoc, o sigui, no és 
que el vagi a presentar, és que està aprovat amb un pressupost de tres mil 
milions de pessetes, per a esgotar aquestes llistes d’espera que han 
incrementat el número d’operacions. Nosaltres, des del Partit Popular de 
Catalunya, considerem que ha millorat la situació però que aquestes mesures 
tenen que ser millors encara. 
 
 Creiem que la situació és greu, que l’actual sistema sanitari no 
dóna una resposta a temps a aquells malalts que ho requereixen i la 
responsabilitat és de tots. Però, sobre tot, és de qui té l’obligació de planificar i 
adoptar mesures per aconseguir-ho. Dit això, han estat el nostres diputats al 
llarg d’aquests mesos treballant en una Comissió que crec, senyora Romero, 
que vostès també han tingut els seus, per això dic, que no sé si és que no 
tenim tots les mateixes dades.  
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 S’ha estat treballant des del Departament de Sanitat en una 
Comissió formada per tècnics i un representant per cada Grup polític i, han 
lliurat varis informes i s’han establert temps mitjos d’espera i, s’han posat tots 
d’acord, en sis mesos. O sigui, o es posen d’acord en el Parlament en sis 
mesos o ens posem després els Ajuntaments en dos, perquè si els nostres 
diputats allí acorden i queden molt bé tots dient que està bé l’espera en sis 
mesos, el que no podem després nosaltres és dir-los, que no. Jo crec que la 
comunicació entre els Grups parlamentaris i els Grups dels Ajuntaments, és 
precisa i necessària. 
 
 Crec que aquesta proposta que es presenta no s’ajusta a la realitat 
ni a l’acordat pels Grups polítics del Parlament, inclòs el grup socialista, en la 
que es va acordar els temps màxims d’espera de sis mesos, excepte per a les 
malalties cardíaques que és d’un mes, i amb l’excepció de les d’urgència. 
 
 Sens dubte, nosaltres estem per què la sanitat millori, però anem a 
ser objectius, no anem a fer demagògia, no anem a tirar els governs pel terra 
amb tal de reforçar les mocions de censura i totes aqueixes coses, perquè 
després no és així. Els ciutadans que ens estiguin escoltant perden la 
credibilitat en nosaltres i m’agradaria que s’escoltés el que pensen els nostres 
ciutadans quan escolten segons que coses. Res més, votem a favor. 
 
 En aquest moment s’absenta a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badens Teixidó. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que, indubtablement, vaig 
a votar a favor, però volia fer un comentari, efectivament, les partides que es 
destinen, són les que són, però hi ha que veure també a què es destinen, on 
s’està fent un gran esforç per a resoldre aqueixos problemes és precisament en 
les concertacions amb la privada i la desviació dels malalts a les privades. A 
l’igual que passa amb l’ensenyament hi ha una tendència cada dia més a la 
privatització d’uns serveis que són fonamentals i això no ho oblidem. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arevalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC, manifestant que de totes maneres jo 
crec que, algunes vegades en el Ple no hi ha especialistes en poder abordar els 
temes que tractem aquí. 
 
 I jo no anava a intervenir, francament, però el duo que fan vostès 
està bastant bé, es complementen i, a més, és normal, és a dir, l’hem pogut 
veure aquests dies en el Parlament, i crec que la senyora Espinosa ho fa millor 
que vostè, perquè deuria posar una mica més de fe, sobre tot, perquè el senyor 
Mas allí on va, va distribuint diners, no?. El que passa és que després, 
desconeguem les partides, no sabem on estan les coses. Fa pocs dies en la 
Comissió d’Immigració parlava d’un projecte, d’un pla, que tinc que reconèixer 
-ja ho vaig explicar en la Comissió Informativa-, que jo al·ludia que estava 
redactant el Secretari que tracta els temes d’immigració, deia que no tenia 
pressupost, amb la qual cosa la veritat és que tot funciona igual. 
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 Aquí l’únic que es posa sobre la taula és una cosa que afecta als 
ciutadans de Cornellà i de la comarca i que és real. No crea cap alarma social, 
simplement, exposem un problema. Detectes un problema i planteges que 
quin té la possibilitat de resoldre’l, ho resolgui. Sabem que no serà demà, és 
obvi, però molts problemes que estan relacionats amb les llistes d’espera, 
aquest Govern no ha posat, l’atenció ni els recursos possibles per a poder 
millorar-los, -que no acabar-los, perquè entenem tots els que estem aquí que 
és bastant complex-, però, com mínim, millorar la situació, que és el que 
posem sobre la taula amb aquesta Moció. Per tant, tampoc fa falta tant 
apassionament, ni tampoc determinar coses que no estem dient ni en la Moció 
ni en les intervencions. 
 
 I no fa falta ser un especialista, parlant amb els ciutadans, tots 
tenim un familiar o un conegut, de que per a diverses malalties es tenen que 
esperar tres i quatre anys, i això sí que no genera alarma, això genera temor, 
incomprensió, i altra sèrie de coses que del que es tracta és de que se’ls donin 
respostes. I és l’únic que aborda la Moció. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Vicenç Badenes Teixidó. 
 
 Novament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’IC-V, manifestant que, jo volia respondre que 
segurament estem treballant amb les mateixes dades. Una cosa són les del 
Parlament i que allí estableixin sis mesos per a intervencions quirúrgiques, i 
altra cosa, són les dades de la comarca a les quals m’he estat referint. I, a 
més, hi ha un número d’una oficina -que el tinc- a la que he trucat, i he 
preguntat: si jo tinc una persona que està en una llista d’espera, què tinc que 
fer?. Doncs vagi a tal clínica, i en tal clínica et diuen: “no miri, per ara li farem 
aquesta prova, i ara potser doncs tindríem que complementar amb tal altre”, i, 
al final, resulta que quan has terminat el procés han passat més de tres anys, 
i això al final és la realitat que es viu. 
 
 Evidentment no estem parlant de que en cap govern sigui desastrós, 
però sí que és cert que hi ha una tendència a millorar uns serveis i no altres. 
Hi ha una predisposició a fer que, cada vegada més, la sanitat sigui privada i 
menys pública, i es va concertant, -com en l’ensenyança- amb clíniques 
privades, i se’ls va donant vida a aqueixes clíniques a expenses de la sanitat 
pública. I això, qualsevol sanitari o qualsevol persona que tingui que accedir 
als medis sanitaris, ho veu cada dia. 
 
 A continuació intervé el senyor Néstor Artis Villena, com a Portaveu 
del Grup Municipal de CiU, per manifestar que no es diu la veritat, perquè 
s’està invertint en rebaixar les llistes d’espera. El temps mig de resolució dels 
catorze procediments quirúrgics amb més llistes d’espera, ha passat de vuit 
mesos l’any 1997 a tres mesos l’any 2001. O sigui que s’ha incrementat en un 
42’2% la reducció de la llista d’espera. I les actuacions en pròtesis de genoll, -
que és una de les són més llargues-, té un increment del cent quinze per cent, 
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i la de cataractes un cent quatre per cent. I el temps mig de resolució en 
cirurgia cardíaca ha passat de cent vuit dies l’any 99, a trenta-nou dies l’any 
actual. O sigui, no es pot dir tan alegrement que no s’està fent res per reduir 
les llistes d’espera. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Isabel Espinosa Fernández, 
com a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que en quant al què 
ha dit el senyor Balmón del tàndem, m’alegro per l’estabilitat de Catalunya 
que aquest tàndem funcioni. Potser si el senyor Mas no funciona, potser 
accepta un consell meu, és que el senyor Pujol es torni a presentar i faci igual 
que en Galícia el senyor Fraga. És una broma. 
 
 Malgrat que vostès diuen que som un tàndem, el Grup del Partit 
Popular en el Parlament de Catalunya, durant el debat d’orientació de política 
general del tres d’octubre del dos mil u, ha fet una proposta que va ser 
aprovada pel Departament de Sanitat, per a què s’apliquin totes les mesures 
que recomana aquest informe de la Comissió d’Experts per a reduir les esperes 
i per a què es destinin els recursos necessaris per a aplicar-les. Això vol dir 
que els recolzem, però també, de vegades, els donem algun calbot per a què 
vagin fent les coses. 
 
 Intervé novament el senyor Antonio Balmón Arevalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC, manifestant que simplement dir-les que 
a vostès els donen el xec i quan van a cobrar-lo a la caixa no hi ha fons, 
sempre els passa el mateix. 
 
 Pren la paraula l’Alcalde per manifestar que el que estem dient, és 
que estem instant al Consell Executiu a una major celeritat en l’aplicació 
d’aquest Pla pactat, que garanteixi el compliment d’aquest Pla, aquí en el Baix 
Llobregat. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents; amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor 
Néstor Artis Villena. 
 
 
 
 
 3.- Moció del Grup Municipal PSC, referent a la sentència del 
Tribunal Constitucional, d’11 de juliol de 2001, en matèria d’habitatge i 
sòl. 
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 MOCIÓ 
 
 “El passat 11 de juliol de 2001 el Tribunal Constitucional declarà 
inconstitucionals els articles 16.1 i 38, així com la disposició final única, de la 
Llei 6/1998, de 13 d’abril, sobre Règim de Sòl i Valoracions, estimant 
d’aquesta forma el Recurs d’inconstitucionalitat interposat pels Grups 
Parlamentaris Socialista, Federal d’Esquerra Unida i Mixt, pel Parlament de 
Navarra i pel Consell de Govern de la Junta d’Extremadura. 
 
 En l’esmentada Sentència es fa una defensa de l’Estat de les 
Autonomies i de l’Autonomia Local en matèria de sòl, el que es posa de relleu, 
a més de als articles declarats nuls, en la manera en què, a judici del Tribunal 
Constitucional, han de ser interpretats els articles 9; 11; 14.2ª) y b); 15; 17.1 i 
18.1, 2 i 3 de la citada Llei. En efecte, en els seus Fonaments Jurídics 14; 16; 
21; 25; 29 i 30, el Tribunal Constitucional assenyala que les expressions 
“planejament general”, “planejament de desenvolupament”, “plans d’ordenació 
territorial”, “legislació sectorial”, “planejament sectorial”, “sistemes generals” o 
“dotacions públiques de caràcter local”, poden condicionar el model urbanístic 
de cada Comunitat Autònoma, pe la qual cosa han de ser interpretats sense 
que condicionin al legislador urbanístic. 
 
 A la Sentència es declara nul l’article 16.1 en raó a que la regulació 
del dret de transformació del sòl urbanitzable conté opcions urbanístiques que 
correspon adoptar a les Comunitats Autònomes, ja que tal regulació excedeix 
de les “condicions bàsiques” per a assegurar la igualtat dels espanyols en 
l’exercici de la propietat urbana. Igual succeeix amb l’article 38, regulador del 
procediment d’urgent ocupació als processos d’expropiació forçosa, declarat 
nul pel Tribunal Constitucional perquè queda fora de la competència estatal 
sobre legislació de l’expropiació forçosa. Com a conseqüència de les 
anul·lacions dels esmentats preceptes, la Sentència declara igualment nul·la la 
disposició final referida als articles anul·lats. 
 
 A la vista d’aquesta Sentència el Reial Decret Llei 4/2000, de 
Mesures Urgents de Liberalització del Sector Immobiliari i Transports, es 
converteix en paper mullat perquè incorre en motius d’inconstitucionalitat, tot 
a vegada que els seus preceptes van més enllà a l’intervencionisme estatal i en 
detriment del principi d’autonomia que la pròpia Llei 6/1998. 
 
 La Sentència marca el trajecte final del fracàs de la política de sòl i 
habitatge del Partit Popular. L’accés a un habitatge digne resulta avui molt 
més difícil que fa sis anys i ho és més especialment si parlem d’adquisició de 
primer habitatge pels joves, la qual cosa comporta greus riscs en la cohesió 
social. El govern ha obert un front contra les Comunitats Autònomes i els 
Ajuntaments als que culpa de l’alt cost de l’habitatge, i al so del principi que 
“tot sòl ha de ser urbanitzable” l’única cosa que ha aconseguit és afavorir 
l’especulació dels grans promotors i propietaris de sòl, principals culpables 
que el preu de l’habitatge s’incrementi a ritme del 14% anyal i que acumuli 
des de 1997 un increment del 46,6%, sense que sigui imputable a l’escassetat 
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de l’oferta ja que durant els tres últims anys s’ha construït una mitjana anyal 
superior a les 500.000 unitats. 
 
 Els resultats a la política d’habitatge han estat vergonyosos, ja que 
així només hi cap qualificar el que el Pla d’Habitatge 1998-2001 estigui 
acomplint menys de la meitat dels seus objectius, que l’oferta d’habitatges 
protegits (VPO) hagi caigut en l’any 2000 a les xifres més baixes de la dècada – 
menys de 50.000, front a una mitjana anyal superior a les 100.000 en el 
període 1992 a 1995- que el mercat de lloguer se situï solament en el 15% del 
Parc Immobiliari i que, mentrestant, el 12% dels habitatges es trobin buits. 
 
 Resulta de tot punt intolerable que el Govern pretengui culpar als 
Ajuntaments del fracàs del Pla Nacional d’habitatge amb declaracions en què 
se’ls acusa de finançar-se a través de la venda de drets urbanístics i se’ls fa 
responsables de l’augment del preu del sòl, quan és el cert que el Govern cada 
dia genera major asfixia econòmica als Ajuntaments amb mesures tals com la 
Llei General d’Estabilitat Pressupostària, la reducció d’un 33% dels 
aprofitaments urbanístics –han passat del 15% al 10%- o la manca de 
finançament d’adquisició de sòl per a habitatge social. 
 
 Una política d’habitatge seriosa i rigorosa requereix introduir noves 
eines orientades a optimar l’ús del parc immobiliari excedentari, a incentivar 
l’oferta i demanda de lloguer, a la mobilització de l’habitatge usat i a la 
rehabilitació integral dels espais urbans consolidats. I sobre tot, l’esmentada 
política ha de quedar vinculada a les polítiques d’ordenació del territori i de 
ciutat. 
 
 Per aquests motius el Grup Municipal Socialista proposa al Ple de 
l’Ajuntament de Cornellà l’aprovació de la següent 
 

MOCIÓ 
 
 Primer.- Instar al Govern de l’Estat a derogar el Reial Decret Llei 
4/2000, de Mesures Urgents de Liberització del Sector Immobiliari i 
Transports, i a retirar el Projecte de Llei de Mesures Urgents de Liberalització 
en el Sector Immobiliari i Transports actualment en tràmit parlamentari. 
 
 Segon.- Instar al Govern de l’Estat a consensuar amb les 
Comunitats Autònomes, amb la Federació Espanyola de Municipis i Províncies 
i amb la Federació de Municipis de Catalunya, així com amb els Grups 
Parlamentaris, en aplicació de la Jurisprudència del Tribunal Constitucional, 
la iniciativa de revisió dels marcs normatius en matèria de sòl per a la seva 
adaptació a l’esmentada Jurisprudència i una nova política de sòl i habitatge. 
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord als Grups Parlamentaris 
del Congrés dels Diputats, al Ministeri de Foment i al Ministeri d’Hisenda.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luís Morlanes Galindo, com a Regidor del 
Grup Municipal del PSC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, 
breument dir que aquesta tarda el tàndem ha votat en contra de la 
prolongació del metro al Baix Llobregat, és l’última gesta del tàndem respecte 
a aquest territori. 
 
 En lo que es refereix al punt que aquí ens porta, punt substancial 
de la política municipal que es refereix a la gestió de sòl, per tant, a la 
possibilitat de planificar la ciutat i l’habitatge, un dret que el Tribunal 
Constitucional, ha declarat que no compleix la Llei que va tramitar el Partit 
Popular i ha derogat diversos articles i la disposició final, defensant l’Estat de 
les Autonomies i l’autonomia local. Per cert, hi ha que dir que, en el cas de 
Catalunya, el Govern de Convergència amb el recolzament del Partit Popular, 
van votar no recórrer la llei. Sort que hi ha un Tribunal Constitucional que ens 
pot defensar com a país, que ha determinat que aqueixa llei és 
inconstitucional. La sentència marca el fracàs definitiu de la política de sòl del 
Govern del PP, de sòl i d’habitatge.  
 
 De sòl perquè la política de que tot sòl és urbanitzable, tant sols ha 
beneficiat als grans promotors. No ha contribuït a baixar el preu de 
l’habitatge, de fet, ha crescut un catorze per cent anual des de que governa el 
PP, i, a més, ha posat en crisi la possibilitat de construir la ciutat al declarar 
tot el sòl urbanitzable. 
 
 Des del punt de vista de l’habitatge, perquè, avui, les famílies 
gasten més per a accedir a un habitatge que fa tres anys, amb la qual cosa 
crec que aqueixa és la mostra empírica del fracàs del projecte de Llei. La Llei, 
en la seva exposició de motius, deia que tenia per objectiu abaratir el preu del 
sòl i de l’habitatge. Si ha crescut el preu de l’habitatge un catorze per cent 
anual, es conclou fàcilment el fracàs de dita Llei. 
 
 Però, a més, el Pla d’Habitatge del Partit Popular, no es compleix ni 
al cinquanta per cent, cosa que posa en crisis l’accés a l’habitatge dels 
col·lectius més humils. Donar una dada que, crec que fa innecessari qualsevol 
altre comentari, en l’any 2000 es van construir menys de 50.000 habitatges de 
protecció oficial, en tota Espanya, entre l’any 92 i 95 es van construir més de 
100.000 cada any. Podríem concloure, per tant, que gràcies a aquesta llei mai 
abans van tenir més facilitats els promotors, mai abans va ser tan car 
l’habitatge i, mai abans es van fer menys habitatges de protecció oficial. Per 
això, la Moció demana que el Govern derogui el Reial Decret de Mesures 
Urgents d’Alliberació del Sector Immobiliari i s’insta al Govern de l’Estat a què 
es consensui amb les Comunitats Autònomes i amb les Organitzacions 
representatives dels municipis i províncies, una nova llei que sigui 
constitucional i que ajudi a fer un habitatge més barat i més accessible als 
ciutadans d’aquest país. 
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 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que la Llei de Sòl segons el 
Reglament Municipal, ja l’hem debatut aquí i no pot tornar a passar. Jo crec 
que si ha passat una vegada, ja no deuria passar altre cop. S’ha afegit això i és 
igual, de totes maneres, jo no vaig a entrar a debatre ara la Llei de Sòl perquè 
ha passat per aquí una Moció. No la vaig a debatre, tant sols vaig a dir-li que 
s’han derogat dos articles, no la Llei sencera. Han estat dos articles i jo estic 
segura que el Govern del Partit Popular que és respectuós amb les lleis i amb 
el que dicten els jutges, -cosa que altres- no l’han estat i han criticat als jutges 
en la premsa- si això s’ha declarat inconstitucional, segur que aquest Reial 
Decret el va a reajustar. No dic que el vagi a treure, però ho va reajustar al que 
diu el Tribunal Constitucional. 
 
 La Llei ha estat aprovada per majoria, i les majories en els països 
democràtics són majories, els agradi o no els agradi. I jo crec que aquests dos 
articles que són inconstitucionals els van a rectificar, per tant, no tindria cap 
inconvenient en votar aquesta Moció en el segon punt, perquè sí crec que té 
que dialogar, encara que sigui el Govern del PP i jo sigui el seu representant, 
amb les Comunitats Autònomes, però com les Mocions, segons el Reglament, 
no es poden votar per punts, hi ha que votar-ho tot. El que no comparteixo 
amb vostès és ni l’exposició, i li vaig a fer un petit incís. La Llei de Sòl encara 
no estava aprovada i, en Cornellà, -no ens anem a Pernanbuco-, l’Ajuntament 
ha venut parcel·les a preus tan alts, tan alts, als empresaris de la construcció i 
avui en aqueixes parcel·les que eren municipals, avui s’estan venent els pisos 
a quaranta milions, i aquí no mana el Govern Popular, aquí manen vostès. I en 
Almeda, parcel·les que eren d’Emducsa, avui s’estan venent a quaranta 
milions els pisos.  
 
 Ja l’he dit que jo no vaig a entrar en el que és la Llei del Sòl perquè 
ja l’hem discutit i ja l’he dit quin és el meu plantejament en quant al que es 
proposa aquí, que és que es compleixi el que el Tribunal Constitucional ha 
dictat, jo estic convençuda de què el Govern del Partit Popular va a reajustar el 
Reial Decret al que els jutges han dictat. 
 
 Seguidament torna a intervenir el senyor José Luís Morlanes 
Galindo, com a Regidor del Grup Municipal del PSC, manifestant que en el Pla 
d’Habitatge d’aquesta ciutat, recolzat per tots els grups menys pel que vostè 
representa, ja recollíem una crítica a la Llei de Sòl. Per tant, no és nova la 
posició de l’Ajuntament de Cornellà i del Ple respecte a aquest tema, però li 
diré solament tres coses. És propi dels Governs democràtics acceptar les 
sentències dels Tribunals Constitucionals, lo altre són governs bananers. Per 
tant, no ho digui així tan fort com si fos algun mèrit assumir la sentència del 
Constitucional. És l’obligació de qualsevol Govern democràtic. 
 
 En segon lloc, la reflexió que vostè fa és del mateix nivell que la del 
Ministre que va dir que no es feia habitatge de protecció oficial perquè la gent 
té diner per a comprar l’habitatge lliure. És a dir, és una reflexió d’alt nivell, i li 
vaig a dir altra cosa més, a Espanya, hi ha tres associacions de promotores 
d’habitatges, l’Associació Espanyola de Promotors Privats, l’Associació 
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Espanyola de Promotors Públics i la Federació Espanyola de Cooperatives de 
Vivenda, fitxi’s que diferents són. I les tres han firmat una resolució 
qualificant, d’inútil la política d’habitatge del govern que vostè tant defensa. 
 
 Crec que això reflexa la valoració que té la societat de la política 
d’habitatge del PP. Política d’habitatge que va motivar aquesta llei que anava a 
abaratir l’habitatge i és molt més cara que mai. Que anava a permetre a més, 
que hagués més sòl i hi ha sòl, però en dolentes condicions i, que anava 
també, segons els objectius d’aquella llei a facilitar l’accés de les famílies a 
l’habitatge. Per això que, cap objectiu dels que pretenia, l’ha complert. 
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que només un matís en el 
tema de què el Partit Popular no recolza el Pla d’Habitatge. Vostè no es cansa 
de repetir-ho i jo no em cansaré de contestar-li: no, el Partit Popular no firma 
xecs en blanc a ningú. Estic recolzant la política d’habitatge aquí en Cornellà a 
la par que vostès. En tot cas, vostè no podrà dir que ha hagut un vot negatiu 
del Partit Popular, si us plau, sigui coherent i no digui mentides. 
 
 No he recolzat el Pla d’Habitatge perquè no li dono xecs en blanc a 
ningú. Aniré aprovant, a mesura de que vagi veient el que vostès van fent, i si 
hi ha alguna cosa que no m’agradi, diré que no. Però de moment, no pot dir 
vostè que hi hagi un vot en contra de res de política d’habitatge social del PP 
de Cornellà.  
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera,  
tan sols recordar que les lleis que atorguen competències, en aquest cas, a 
l’Administració Central i a les Comunitats Autònomes, els únics que no tenim 
competències en matèria d’habitatge, de moment som els que estem fent 
habitatge. Tot s’ha de dir, en algun cas, ara, en col·laboració amb la 
Generalitat de Catalunya. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents; amb l’abstenció de la Regidora del Grup Municipal del PP, senyora 
Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 4.- Moció del Grup Municipal PSC, referent al soterrament de 
les línies elèctriques d’alta i mitja tensió, modernització de la xarxa i 
ampliació de la seva capacitat. 
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 MOCIÓ 
 
 “El Ple municipal va aprovar el març de 1998 demanar a la 
Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme, així com a la companyia FECSA, 
l’inici de les actuacions adients per tal de procedir al soterrament de les línies 
elèctriques, en concret les situades dins dels polígons industrials, i entre el 
barri de Sant Ildefons i la Ronda de Dalt. 
 
 La resposta donada per la Direcció General d’Indústria, i la 
companyia FECSA, no va produir els efectes desitjats, fonamentalment per 
l’escassa predisposició de la Direcció General d’Indústria a crear un marc 
d’anàlisi i de recerca de possibles solucions tècniques. 
 
 Cal recordar que a la nostra ciutat tenim un antecedent, com va ser 
la desaparició de totes les torres elèctriques d’alta tensió que creuaven 
l’Avinguda de la Línia Elèctrica i part del barri Pedró. Aquesta actuació va 
estar finançada amb recursos privats i públics, aquests últims provinents dels 
ajuntaments d’Esplugues, l’Hospitalet i el nostre. Lamentablement l’aportació 
de l’administració autonòmica va ser insignificant. 
 
 A la demanda del soterrament cal afegir que, en el temps 
transcorregut, ens hem trobat amb l’aparició de nous incidents relacionats 
amb el funcionament de la xarxa elèctrica a la nostra ciutat. El creixement de 
la demanda d’energia elèctrica, i l’augment d’interrupcions del 
subministrament que s’han produït durant els darrers mesos, han posat en 
evidència l’obsoleta situació en què es troba l’actual xarxa, que ha perjudicat 
interessos de diversos sectors econòmics i han produït molts inconvenients als 
nostres ciutadans. 
 
 Aquesta situació evidencia la necessitat d’establir un pla 
d’inversions que garanteixi el soterrament del transport elèctric que travessa 
la nostra ciutat. En aquest sentit, la Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme 
ha d’assumir la seva responsabilitat, per no haver sabut establir una actuació 
prioritària que evités l’actual situació, i ha de garantir un pla d’acció concret 
que comporti la millora de la qualitat de la xarxa de subministrament. 
 
 Per altra banda, la necessitat de realitzar millores de modernització 
i increment de capacitat de les estacions de transformació i distribució de la 
xarxa elèctrica que afecta la nostra ciutat, comporta que la companyia FECSA, 
assumeixi dins dels seus plans d’inversió aquestes actuacions, les quals han 
de ser respectuoses amb el nostre entorn, i han de permetre la millora de la 
qualitat del servei. 
 
 Per aquests motius, el grup municipal socialista, proposa al Ple 
l’adopció del següent 
 
 
 



 53

ACORD 
 
 Primer.- Demanar a la Conselleria d’Indústria, Comerç i Turisme, i 
a la companyia FECSA, l’elaboració d’un pla d’actuació, al qual es concreti un 
programa d’inversions per tal de soterrar les línies elèctriques que travessen la 
nostra ciutat. 
 
 Segon.- Demanar a la companyia FECSA, la posada en marxa d’un 
pla d’inversions a la nostra ciutat, amb la finalitat de modernitzar la xarxa i 
augmentar la seva capacitat. 
 
 Tercer.- Donar trasllat del present acord a la Conselleria 
d’Indústria, Comerç i Turisme, i a la companyia FECSA.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luís Morlanes Galindo, com a Regidor del 
Grup Municipal del PSC, es fa una explicació de la Moció manifestant que, de 
tots és conegut que el servei elèctric és un servei fonamental per al 
funcionament de la societat i és imprescindible que aqueix servei elèctric sigui 
de qualitat. Per això, el servei deu ser continuat i, per tant, aquells talls que es 
produeixen sistemàticament en el subministrament produeixen problemes a 
les empreses i als ciutadans i ciutadanes. 
 
 I, per altre costat, la prestació del servei deu ser respectuosa amb la 
ciutat i integrada en la ciutat. Una ciutat tan petita en territori com la nostra, 
no es pot permetre tenir milers de metres ocupats per torres elèctriques quan 
el seu terme municipal és tan petit. 
 
 Com tots saben, la Generalitat és l’administració responsable, 
mitjançant la Direcció General de l’Energia, però també és veritat que podríem 
constatar que l’actuació no està sent, precisament, molt decidida, llevat per a 
imposar, com en el cas de Les Gavarres, el traçat d’una línia. 
 
 Els últims talls que s’han produït en la nostra ciutat i en altres 
ciutats del Baix Llobregat, han motivat una resposta per part dels 
Ajuntaments que van forçar una reunió amb els responsables de l’empresa 
subministradora del servei i, producte d’aquella reunió i del conjunt de 
demandes que s’han plantejat amb els diferents Ajuntaments, es demana que 
hi hagi un Pla per a integrar les xarxes en les ciutats. És a dir, per a soterrar, 
les xarxes de mitja tensió. 
 
 En segon lloc que existeixi un pla per a millorar la pròpia xarxa, en 
el sentit de prestar un servei de més qualitat, que és un servei en aquest cas 
de més continuïtat i que no posi en qüestió, per exemple, el fet de què posar 
un ascensor en Sant Ildefons, doncs pugui posar en crisi una part del servei 
elèctric perquè la potència de la ret no és suficient. 
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 I, per últim, emplaçar a la Generalitat de Catalunya, a què faci i 
vigili en l’exercici de les seves competències la qualitat de la prestació del 
servei i afavoreixi, junt a l’empresa prestatària del servei, -que s’ha de dir que 
en aquest país contínuament es liberalitza, doncs el sector elèctric s’ha 
liberalitzat, però en Catalunya solament hi ha una empresa que presti el 
servei, com acostuma a passar en altres coses- que assumeixi la seva 
responsabilitat social i ciutadana i que, junt amb la Generalitat, afavoreixin 
un Pla d’integració de la xarxa en la ciutat i de millora de la prestació del 
servei elèctric. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Fórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que, indubtablement, estic a 
favor, però solament volia i, en tot cas proporcionaré documentació dir que ull 
per on passen les línies soterrades. Perquè les línies d’alta tensió, que tenen 
dos menes de radiacions, una electromagnètica, que no la frena el terreny, o el 
lloc per on vagin. I una línia que passa a setanta centímetres dels peus de les 
persones és molt pitjor que la que passa a cinquanta metres d’alçada. O sigui, 
això és una qüestió a tenir en compte i jo tinc informació sobre això, aqueixa 
mena d’informació que sembla ser suficientment seria i important perquè es 
tingui en compte. O sigui que no es passi per qualsevol lloc. 
 
 Seguidament torna a intervenir el senyor José Luís Morlanes 
Galindo, com a Regidor del Grup Municipal del PSC, manifestant que anem a 
demanar a l’empresa una reunió amb l’Ajuntament i en la mida en què trobem 
una actitud receptiva o no receptiva, doncs ja veurem què farem. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que comparteixo amb el 
senyor Morlanes això, perquè si per al cas de l’AVE ens haguéssim encadenat 
tots, encara potser estarien encadenats. Jo crec que el diàleg és el millor. I 
crec que la gent està una mica farta d’aqueixes mobilitzacions que, a la 
vegada, serveixen a alguns per a “arrimar el ascua a su sardina que esta un 
poco tiesa”, perdó per l’expressió però és que quan escolto alguns qualificatius 
a algunes persones, penso que no estem en una Democràcia, que estem en 
una altra cosa. 
 
 Crec que les mobilitzacions s’han acabat, gràcies a Déu, perquè no 
les necessitem. Crec que estem en una Democràcia que tots ens hem guanyat i 
que hi ha alguns que estan somnolents encara o enyorats. 
 
 Novament intervé el senyor José Luís Morlanes Galindo, com a 
Regidor del Grup Municipal del PSC, manifestant que, jo, no sé que dir-li de la 
“sardina tiesa”. 
 
 Pren la paraula la senyora Espinosa, per contestar que està morta. 
 
 Seguidament continua amb l’ús de la paraula el senyor Morlanes 
dient: que està morta? No m’estranya si la pobre sardina passava per la xarxa 
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elèctrica d’alta tensió. De l’AVE, senyora Espinosa, parlarem després.  En tot 
cas, senyora Espinosa, me n’alegro que coincideixi amb la Moció. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 5.- Moció del Grup Municipal PP, referent a instar des de 
l’Ajuntament de Cornellà al Departament de Benestar Social de la 
Generalitat de Catalunya la inclusió en els Pressupostos Generals 2002 de 
partida pressupostària per a la construcció i adequació d’una residència 
per a persones majors en Cornellà. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que les costums de la societat catalana i espanyola actual han 
canviat per diferents motius com poden ser la incorporació de la dona al 
treball i la pròpia evolució de la piràmide d’edats, entre altres factors això 
dificulta si cap encara més cura dels nostres majors. 
 
 Atès que malalties que afecten a aquesta extensa capa de la nostra 
societat cornellense (aprox. 14%) mostren una gran complexitat en el seu 
tractament i molta dedicació com pot ser el cas de l’Alzheimer. 
 
 Atès que la població major de 65 anys puja aprox. a 13.195 i que 
Cornellà solament disposa d’unes 35 places de Centres de dia i unes 30 de 
residència assistida. 
 
 Atès que la competència de construir noves places residencials 
públiques per a persones grans correspon al Departament de Benestar Social 
de la Generalitat de Catalunya i que l’Ajuntament de Cornellà te els terrenys 
necessaris per a la construcció de residències de gent gran. 
 
 Atès que des del Grup Parlamentari del Partit Popular de Catalunya 
s’ha presentat una proposició no de llei de la inclusió en els pressupostos 
Generals de la Generalitat de Catalunya 2002 d’una partida destinada a la 
construcció d’una residència de gent gran en Cornellà. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa 
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ACORDS 
 
 Primer.- Instar des de l’Ajuntament de Cornellà al Departament de 
Benestar Social de la Generalitat de Catalunya la inclusió en els Pressupostos 
Generals 2002 de partida pressupostària per a la construcció i adequació 
d’una residència per a persones grans a Cornellà.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa una explicació de la Moció 
manifestant que, a Cornellà tenim unes 13.000 persones majors de 65 anys. 
Disposem també de poques places de residència assistida pública, unes 30 
més o menys, les dades oscil·len, no són molt exactes, però més o menys 
estem per unes 25 o 30 places concertades. 
 
 És evident la necessitat de més serveis d’atenció per a les persones 
grans que, la majoria de vegades, en els hospitals quan estan ingressades per 
alguna malaltia, els donen d’alta degut a les característiques que tenen i 
després, quan arriben a les seves cases, les famílies, desgraciadament, pel 
nivell de vida que portem ara o simplement per la característica de la malaltia, 
no les poden atendre o no els poden donar l’atenció adequada. 
 
 Disposem aquí en la nostra ciutat d’un terreny que l’Ajuntament, 
amb bon criteri ha cedit per a la construcció d’una residència i, a més, 
disposem també d’un col·legi que està en desús, que és el col·legi Jacint 
Verdaguer, on es pot ubicar o instal·lar aquesta residència. 
 
 Per tant, davant la necessitat que crec que és peremptòria perquè  
m’han vingut molts casos de persones que he derivat a assistència social, 
persones que no podien pagar el que les clíniques privades els demanaven per 
tenir a aquests malalts que no podien tampoc tenir en la seva casa. Crec que 
demanar a la Generalitat que dintre dels pressupostos del 2002 es dediqui 
una partida per a aquest fi, és necessari per a poder realitzar aquests 
projectes de millorar la qualitat de vida de les persones grans.  
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Néstor Artís Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, manifestant que és evident que la 
població i, sobretot, la de Cornellà, ens anem envellint progressivament i que 
fan falta, no per a Cornellà, doncs últimament s’han anat tancant escoles, vol 
dir que, dintre d’uns anys, doncs faran falta residències, ja fan falta, no?.  
 
 I això el Departament de Benestar Social de la Generalitat, crec que 
ho té ben present. Durant aquesta legislatura sé que a la comarca es crearan 
set-centes places noves, i, precisament, el dimecres, es va presentar el projecte 
de la nova residència d’Alzheimer financiada en part, l’edifici per la Caixa de 
Catalunya, però el manteniment, serà tant per Sanitat com per Benestar 
Social. 



 57

 
 També em consta que hi ha converses a l’Ajuntament per poder 
adequar el Col·legi Verdaguer, per fer també una residència  per a gent gran, 
no?, amb col·laboració amb l’Ajuntament. És un tema que realment ens 
preocupa a tots i vull dir que s’està fent passa una miqueta com amb la 
sanitat, com les llistes d’espera, és difícil arribar a que tothom pugui tenir una 
residència, però s’està intentant. 
 
 A continuació intervé el senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor 
del Grup Municipal d’IC-V, manifestant que, en primer lloc, nosaltres com a 
Iniciativa, volem felicitar al Partit Popular per la seva decisió d’haver presentat 
aquest tipus de Moció, perquè crec que, com a mínim, en l’objectiu, penso que 
estem tots i totes d’acord, que és poder tenir un recurs necessari per a la 
ciutat de Cornellà. 
 
 En definitiva es tracta d’acabar aprovant el que proposa l’acord, no 
fa falta fer massa discussió però, en tot cas, l’exposició de motius considero, 
que és a totes llums molt, molt millorable, però, en tot cas, sí que expressa 
una realitat de la qual, més o menys, tots i totes són conscients. 
 
 El Grup d’Iniciativa creiem que hem d’anar cap a l’idea d’una 
proposta, sobre tot en els serveis de la gent gran, molt més comarcal, molt més 
sectorial, no tan municipal, perquè després ens acaben passant algunes coses 
curioses, com que a la nostra comarca, si un li dóna un cop d’ull al mapa de 
Serveis Socials, resulta que sobre dos-centes i escaig places públiques que hi 
ha a la comarca, hi ha al voltant de quatre mil privades. Llavors un diu, 
aquesta comarca pot pagar-se tantes residències privades que hi ha, tant 
serveis privats, no?. I no hem d’anar massa més lluny, perquè també ho 
podem veure a la nostra ciutat on hi ha una oferta important de residències de 
gent gran privada, i en canvi, els serveis públics són més reduïts. 
 
 En tot cas, és important la proposta per construir una residència 
pública. Considero que estaria bé que poguéssim afegir, però tampoc ho 
plantejarem com una qüestió definitiva que és important que en la gestió 
d’aquesta futura residència l’Ajuntament de Cornellà tingui alguna cosa a dir. 
Perquè si el que suposarà és una residència per alleugerir les llistes d’espera 
de l’ICASS, que avui per avui és enorme, i ens suposarà que el ciutadà o la 
ciutadana de Cornellà tampoc tindrà possibilitat d’anar a aquesta residència 
de Cornellà, perquè se l’omplirà de gent, -que considerem que ho necessita-, 
d’altres localitats tampoc avançarem massa i tornarem a tenir una residència 
amb un centenar de places, plena de gent, doncs que no és de Cornellà, en 
uns terrenys cedits per l’Ajuntament.  
 
 Per tant, crec que hem de buscar la formula d’articular un acord on, 
parcialment, hi poguéssim tenir alguna cosa a dir i poguéssim, com a mínim, 
reservar-nos una part d’aquestes places per ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà. Esperem que com el Grup del Parlament del PP té bastant més bona 
relació amb el Grup de Convergència que el Grup d’Iniciativa... però nosaltres, 
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de totes maneres, no ens resistim a fer-los la demanda al nostre Grup de què 
també facin aquest tipus de propostes. El nostre vot, en principi és favorable. 
 
 Seguidament intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PSC, manifestant que en primer lloc, fer dos 
matisos. La població no està envellint i els centres escolars públics, no estan 
envellint, és a dir, les dades són les que són, en tot cas, ja te les passaré i t’ho 
podràs mirar altra vegada. 
 
 I en segon lloc, dir que no hi ha tants col·legis públics que, estiguin 
quedant-se buits val la pena matisar-ho. 
 
 Respecte a la Moció, nosaltres portem temps preocupant-nos per 
aquest tema i és obvi perquè ja hem pres decisions. Unes ja van ser 
presentades dimecres passat, que s’han pogut concretar definitivament i unes 
altres que han obeït a acords que han passat per aquest Ple d’instruments de 
planejament que han possibilitat que en zones d’equipament vam decidir no 
un, sinó varis centres que estiguin destinats a aqueix tema. En aqueix sentit, 
nosaltres donem recolzament a la Moció, perquè considerem que tot allò que 
ens ajudi a crear un marc de relació amb la Generalitat que permeti tenir més 
inversió en la nostra ciutat, evidentment, molt millor. 
 
 Nosaltres simplement, com no hem volgut fer una modificació de 
l’exposició de motius, de tots els acords i tots els actes que s’han vingut 
realitzant per part d’aquest Ajuntament, demanaria que es suprimís l’apartat 
cinquè de la Moció, i amb aquesta supressió que, a més no l’agafa de sorpresa 
a la senyora Espinosa perquè ja s’ho he comentat abans del Ple, nosaltres 
donaríem recolzament a aquesta Moció. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que he parlat amb el 
senyor Balmón d’aquest tema, i en principi, donar les gràcies per aquest 
recolzament a la Moció i perquè sé, -i ho reconec “no me duelen prendas”- que 
hi ha sensibilitat sobre aquest tema, doncs hi ha un terreny reservat i això vol 
dir alguna cosa. 
 
 També vaig comentar això abans de presentar aquesta Moció i de 
suggerir-les al Grup Parlamentari Popular que ho féssim, amb el senyor 
Morlanes, que era una cosa que a mi m’arribaven moltes peticions d’aquesta 
mena i què havia que fer?. No hi ha cap inconvenient en reconèixer que vostès, 
tenen una sensibilitat, i que la resta de Grups exactament igual. 
 
 I respecte al que deia el senyor Arnau, no ho he entès molt bé, no sé 
que ha volgut dir, perquè sembla que al principi reivindicava una residència 
comarcal i després, ha hagut alguna cosa que no he comprès molt bé el que 
volies dir, però, de totes formes, comparteixo amb tu la idea de què 
prioritàriament té que ser per a persones de Cornellà. Per descomptat som 
solidaris amb la resta de la comarca, però en els acords que es firmin han de 
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quedar places suficients per a la ciutadania de Cornellà, ja que és 
l’Ajuntament de Cornellà el que dóna el sòl. 
 
 A continuació intervé el senyor Arnau Funes Romero, com a Regidor 
del Grup Municipal d’IC-V, manifestant que  el plantejament nostre és que en 
la comarca no pot ser que solament siguin dos o tres municipis els que anem 
cedint terrenys i que anem construint residències, mentre altres municipis 
permetin que es segueixin construint residències privades. Considerem que 
potser deu ser una història fins de Consell d’Alcaldes, dir que terrenys hi ha 
en la comarca, què necessitats tenim i què espai reservem i exigir que siguin 
els municipis els que els puguin gestionar.  
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
manifestant que crec que és una observació pertinent, com també ho és l’altra 
que ha fet el senyor Arnau Funes, en el sentit de què estic segur que és 
voluntat del conjunt del Govern Municipal, implicar-nos més en la gestió, 
precisament per mirar de resoldre els problemes que ell deia de què no resulti 
que la major part de gent que ve a la residència, és gent que no són de 
Cornellà, i això crec que hi ha mecanismes i maneres de fer-ho i bé, i en això 
treballarem una proposta com ja s’ha començat a treballar per a la residència 
d’Alzheimer. Tot i sent conscients de què a la residència d’Alzheimer, vindrà 
gent que serà de fora de Cornellà, és obvi, però crec que el fet de què hi hagi 
prioritat per a la gent de Cornellà deu estar clar i això vindrà sobre la base 
d’implicar-nos més en la gestió, i hi ha fórmules per a fer-ho, que considero 
que podrem posar en marxa. 
 
 Certament -com us he dit-, ja hi havia hagut contactes amb el 
Departament per a aquest tema, i en principi, hi ha una certa receptivitat i, 
per tant, també convé posar-ho de manifest, ja veurem si es concreta, però  
convé posar-ho de manifest. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents, amb la incorporació de les esmenes presentades pel Grup 
Municipal del PSC, la qual queda redactada en els termes següents: 
 
 
 
 “Atès que les costums de la societat catalana i espanyola actual han 
canviat per diferents motius com poden ser la incorporació de la dona al 
treball i la pròpia evolució de la piràmide d’edats, entre altres factors això 
dificulta si cap encara més cura dels nostres majors. 
 
 Atès que malalties que afecten a aquesta extensa capa de la nostra 
societat cornellense (aprox. 14%) mostren una gran complexitat en el seu 
tractament i molta dedicació com pot ser el cas de l’Alzheimer. 
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 Atès que la població major de 65 anys puja aprox. a 13.195 i que 
Cornellà solament disposa d’unes 35 places de Centres de dia i unes 30 de 
residència assistida. 
 
 Atès que la competència de construir noves places residencials 
públiques per a persones grans correspon al Departament de Benestar Social 
de la Generalitat de Catalunya i que l’Ajuntament de Cornellà te els terrenys 
necessaris per a la construcció de residències de gent gran. 
 
 És per tot això, que el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar des de l’Ajuntament de Cornellà al Departament de 
Benestar Social de la Generalitat de Catalunya la inclusió en els Pressupostos 
Generals 2002 de partida pressupostària per a la construcció i adequació 
d’una residència per a persones grans a Cornellà.” 
 
 
 
  El senyor Alcalde pren la paraula per assenyalar que, abans de 
passar al punt de Precs i Preguntes i d’acord amb el que, desgraciadament, ve 
sent habitual en aquest Ple, cal dir que, des de la realització de l’últim Ple fins 
a la data d’avui, el nombre de dones mortes víctimes de la violència familiar és 
de nou dones, i que això fa que durant aquest any ja hi ha una xifra de 
cinquanta-nou dones mortes.   
 
 
 
 6.- Precs i preguntes. 
 
 
  El senyor Alcalde manifesta que hi ha unes preguntes fetes per 
escrit per CiU, ja contestades i que són, 
  
  El Sr. Nèstor Artís sol·licita que no obstant, tant la pregunta com 
la resposta figurin a l’Acta 
 
- Del total de funcionaris/es i treballadors/es que presten els seus serveis en 

aquest Ajuntament i els seus Organismes Autònoms, quin és el percentatge 
que té la consideració de discapacitat d’acord amb els barems del Centre 
d’Atenció al disminuït? 

 
- Quina és la distribució d’aquest percentatge entre els diferents departaments 

municipals? 
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 Es transcriu a continuació la resposta  traslladada al Sr. Nèstor 
Artís: 
 
 1.- El Ple Municipal en sessió celebrada el dia 21 de desembre de 
2000 va aprovar la plantilla de personal de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2001, modificada en 
sessió Plenària de data 25 de gener de 2001, restant fixada de la següent 
forma : 
 

PERSONAL FUNCIONARI 387 
PERSONAL LABORAL 98 
PERSONAL EVENTUAL 3 
PERSONAL RADIO CORNELLA 3 
PERSONAL I.M.E. 61 

 TOTAL PERSONAL 552 
 
 
 2.- Del total de la plantilla, 18 empleats/des ( 3,26 % ) són 
discapacitats, en graus igual o superior al 33 %, estant adscrits als següents 
Departaments : 
 

Dep. Administratiu Serveis Socials, Salut Pública i 
Dona 

1 

Dep. Administratiu Via Pública Manteniment i 
Serveis 

1 

Dep. Coordinació Tècnica Urbanisme-Via Pública 1 
Dep. Esports 1 
Dep. Edificis Públics 3 
Dep. Informàtica 1 
Dep. Qualitat i Oficina Atenció al Ciutadà 1 
Dep. Serveis Generals 3 
Guardia Urbana 3 
Intervenció 1 
Manteniment i Serveis Municipals 1 
Institut Municipal d’Educació. 1 

 
 
 3.- L’Ajuntament disposa també de l’empresa municipal TECSALSA, 
que està creada precisament per la integració de disminuïts, sent més del 90 
% de la seva plantilla personal amb aquestes característiques 
 

 4.- La disposició que regula el tema de l’integració del personal 
disminuïts a les Administracions Públiques es la Llei 30/84, que en la seva . 
Disposició Addicional Dinovena diu textualment el següent: " En las ofertas de 
empleo público se reservará un cupo no inferior al 3% de las vacantes para ser 
cubiertas entre personal con discapacidad de grado igual o superior al 33 %, de 
modo que progresivamente se alcance el 2% de los efectivos totales de la 
Administración…….." 
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 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, manifestant que en el Ple de juliol, 
arran l’exposició del contracte de vigilància de Can Mercader i dels Mercats i 
demés, vaig una pregunta perquè tenia un dubte sobre les quantitats que no 
s’ajustaven segons el meu criteri, i el senyor Alcalde en aquell moment va dir 
que es contestaria i, fins ara, no he tingut resposta. A l’Acta, pàgina 74, 
corresponent a aquell Ple, figura que va dir l’Alcalde respecte d’això.  
 
  Per altra banda, el dia 19 de juny d’aquest any, vaig passar als 
Tinents d’Alcalde, als Regidors que corresponia, un document referent a unes 
jornades que hi va haver sobre “Associació de l’Energia Renovada” i això es 
feia a Terrassa. Hi havia tota una sèrie de ponències i, jo vaig demanar si es 
podia desplaçar algun tècnic per recollir informació que crec que seria útil per 
veure quines eren les conclusions que allà es treien sobretot un seguit de 
temes com per exemple: aigua calenta solar, sistemes d’estalvi i reutilització 
d’aigua, sistema de climatització, il·luminació. No he tingut informació sobre si 
es va assistir i seria una pena si no  ha sigut així. Penso que ens podríem 
adreçar com a Ajuntament de Cornellà, no jo a títol personal perquè ho 
podríem fer però penso que és molt més seriós que l’Ajuntament de Cornellà 
s’adrecés a l’Ajuntament de Terrassa, perquè ens passés la documentació i les 
conclusions del que allà es va aprovar i això ho podríem aprofitar i veure com 
ens podria servir això.                     
 
 Intervé tot seguit el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Tinent 
d’Alcalde d’Interior Comerç i Comunicació, per responent a la primera 
pregunta dir que això passa en molts contractes, perquè contracte recullen les 
previsions i es fixa una quantitat econòmica, però com després depèn quan 
acabi el contracte.  
 
 Continua amb l’ús de la paraula el Sr. Balmón dient que,  respecte 
al segon tema, òbviament, hi ha moltes jornades, si jo envio cada dia el tècnic, 
a una doncs la Tinenta d’Alcalde vindrà al meu despatx i em dirà que ella i jo 
fem de tècnics. De totes maneres, podem posar-nos en contacte amb 
l’Ajuntament de Terrassa i saber si les ponències ens les poden enviar. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que voldria fer un prec. He 
llegit amb interès l’editorial de l’Alcalde i les pàgines 4 i 5 de la Revista 
d’aquest mes, m’ha assemblat molt interessant. Tan sols crec que ha hagut un 
error, crec que hi ha un paràgraf que al nostre entendre és erroni i suposo que 
això només pot ser un error tècnic, hi ha un paràgraf que diu: La solución 
planteada por los Ayuntamientos es completar el despliegue de los Mossos 
d’Escuadra mucho más rápidamente el año 2004 en Barcelona y todo su 
entorno, con la incorporación a la política autonómica de 4.000 agentes que 
dejen otros cuerpos de seguridad, como la misma Policía Nacional o la Guardia 
Civil.” 
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 Tinc la impressió, que en aquest Ajuntament mai s’ha aprovat res 
en aquest sentit en aquest tema tant important que ocupa l’editorial i la 
pàgina 4 i 5. És com si els Ajuntaments ja han decidit, no?. Sé que temps 
enrera va haver-hi un manifest d’alguns o de tots els alcaldes de l’Àrea 
Metropolitana en aquest sentit, però, en tot cas, el manifest polític però no per 
poder afirmar que “la solución planteada por los Ayuntamientos...”. Si me’n 
traieu de l’error, corregiré, però tinc la impressió de què en aquest plenari, per 
poder parlar en nom d’Ajuntament, crec que no s’ha plantejat res en aquest 
sentit i, menys, parlant de xifres. De manera que si és un error, demano que 
es corregeixi. 
 
 No sé si acceptareu o no acceptareu el prec, i si no l’accepteu, ja no 
considerem que és un error sinó que hauríem de pensar que és una 
manipulació de la veritat. En aquest sentit, si fos així, nosaltres ho 
denunciaríem perquè considerem que no és correcte, però entenem que deu 
ser un error, entre d’altres coses, perquè voldria recordar que substituir la 
policia espanyola per la catalana, no es tracta de substituir uniformes, sinó 
que es tracta de substituir una policia molt poc arrelada al país,  perquè 
només cal veure que no respecten el dret, l’ús de la llengua catalana dels 
catalanoparlants, sinó que, a més a més, es tracta també de desplegar una 
policia moderna i, a més a més, de nova tradició democràtica. 
 
 Nosaltres, com que Esquerra Republicana estem –i ho diem ara- 
absolutament en contra de poder marcar en aquests moments xifres i, a més a 
més, amb aquesta lleugeresa dir: “la incorporación a la policía autonómica de 
4.000 agentes”, demanem que això es rectifiqui. 
 
 Tot seguit pren la paraula el senyor. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que és obvi que no hi ha cap acord de l’Ajuntament Ple 
respecte a això, i per tant, la precisió és que no és l’Ajuntament, sí que és una 
posició d’un conjunt d’alcaldes, entre ells, la meva, i aquesta precisió sortirà. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que al 
mes de juliol, com figura a l’acta que hem aprovat avui, vaig fer una pregunta i 
un prec, que era una cosa conjunta sobre l’associació Inca-Perú i el Sr. Alcalde 
va dir que se’m passaria per escrit la resposta i a hores d’ara  no he rebut res. 
 
 Tinc també, -continua manifestant la Sra. Espinosa- una petició 
d’alguns veïns de la zona d’Almeda, de la plaça Joan Miró, que em sembla que 
sí que hi ha una font que no funciona, si és que hi és, no funciona i sinó 
reclamen una font. He parlat amb una petita comissió i jo els he adreçat a 
l’associació de veïns, però, de totes formes, jo els he dit que ho passaria pel 
Ple. 
 
 També al mes de juliol vaig fer una petició, que no sé si ha estat 
recollida, i recordo que era del tema del Consell Escolar, que el representant 
no estava nomenat i no sé si s’ha fet alguna cosa. 
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 Hi ha una altra cosa que voldria preguntar al Sr. Balmón, i és el 
següent: arran d’un altre tema que vostè i jo hem tractat en la Comissió 
Informativa ens va comentar en relació al tema dels veïns del carrer Rosselló 
que les emanacions que hi havia no superaven els mínims, i jo em sorprenc 
perquè des del Parlament de Catalunya, se m’ha passat fa uns dies una 
proposició no de Llei que el Grup Socialista ha presentat, i a la qual el nostre 
partit ha donat suport, -perquè se m’ha consultat el tema-, però jo m’he 
quedat molt sorpresa perquè es demana a la Generalitat de Catalunya uns 
punts que, segons jo entenc-, no és pas el que vostè ens estava dient quant als 
mínims de la fàbrica de Barcelonesa de Drogas, i m’agradaria si m’ho pot 
explicar ara, allò que diu que l’Ajuntament de la Ciutat en col·laboració amb la 
Diputació de Barcelona han confirmat que efectivament en aquella zona hi ha 
determinacions de concentracions d’àcid clorhídric i amoníac anormalment 
altes. Jo els he dit que evidentment hi havia estat en contacte fa temps amb 
els veïns, i que era una reivindicació veïnal, però que no entenia perquè aquí 
se’ns estava dient que no era perillosa i que a la Generalitat se li estaven 
demanant unes mesures més exhaustives de cara als veïns, i, m’agradaria que 
m’ho expliqués. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la  Sra. Espinosa manifestant que 
també hi ha una pregunta que li agradaria que li contestessin encara que fos 
per escrit, i ja que se m’ha comunicat que ha hagut una agressió en el local 
d’altra associació, de peruans, i és que ha hagut fa dos o tres diumenges una 
agressió molt greu a una de les persones que estan en la porta controlant 
l’entrada, i sembla ser que la persona està bastant greu, sembla que va estar a 
punt de morir. M’agradaria que, a part de què ens informessin, es controlés 
aquest tema perquè sembla ser que els veïns tenen moltes queixes sobre això. 
Hi ha gent que ve de fora, -sé que no són els peruans que tenim aquí a 
Cornellà- però sembla ser que no hi ha cap diumenge que no hi hagi un 
problema greu amb navalles i és una cosa que s’ha de solucionar. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que la resposta a la pregunta és que Comissaria no ens ha passat 
cap tipus d’informació i com no és una actuació de la Guàrdia Urbana, aquest 
Ajuntament no té cap tipus d’informació oficial. 
 
 Pren de nou la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ella té 
constància que sí que ha estat la Guàrdia Urbana. Contesta el Sr. Martínez 
Flor que del tema de la ganivetada no hi ha constància. 
 
 A continuació intervé la senyora Cristina Gasull Martínez, com a 
Regidora-Delegada de l'Àrea d'Educació, perquè en el Consell Escolar  la Sra. 
Espinosa té nomenament, i a on no el té és en el Consell de l’Institut 
Municipal d’Educació, que no és exactament el mateix. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que pel que fa als precs, li donaran la informació, corresponent.     
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III 
 
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que, tot i no ser a l'ordre 
del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de l'Alcaldia-
Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de conformitat 
amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 781/1986, de 18 
d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
ÀREA D'OBRES, URBANISME, MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 1.- Aprovar la pròrroga, per un període de tres mesos, de la 
suspensió de l’atorgament de llicències d’obres per a la instal·lació 
d’antenes de telefonia, incloses les estacions base, en el terme municipal 
de Cornellà de Llobregat (llevat les zones que el Pla General Metropolità 
qualifica com a zona industrial), per la Modificació puntual de les Normes 
Urbanístiques (Ordenança reguladora, en sòl urbà, de les instal·lacions i 
usos de telefonia) del Pla General Metropolità. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’acord plenari de data 26 d’abril de 2001 mitjançant el qual es 
suspenen per un període de tres mesos prorrogable per períodes iguals fins a 
un màxim d’un any l'atorgament de llicències d'obres per a la instal·lació 
d'antenes de telefonia, incloses les estacions base, en el terme municipal de 
Cornellà de Llobregat (llevat les zones que el Pla General Metropolità qualifica 
com a zona industrial), per la Modificació puntual de les Normes 
Urbanístiques (ordenança reguladora, en sòl urbà, de les instal·lacions i usos 
de telefonia) del Pla General Metropolità, tal i com queda grafiat en el plànol 
adjunt. 
 
 Vist l’acord plenari de data 26 de juliol de 2001 pel qual s’aprovà la 
pròrroga per un període de tres mesos de la suspensió de l’atorgament de 
llicències. 
 
 Atès que les circumstàncies que varen motivar l’esmentada 
suspensió no han variat. 
 
 Atesos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
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8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, l’Alcalde-President proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels 
següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar la pròrroga, per un període de tres mesos, de la 
suspensió de l'atorgament de llicències d'obres per la instal·lació d'antenes de 
telefonia, incloses les estacions base, en el terme municipal de Cornellà de 
Llobregat (llevat les zones que el Pla General Metropolità qualifica com a zona 
industrial), per la Modificació puntual de les Normes Urbanístiques (ordenança 
reguladora, en sòl urbà, de les instal·lacions i usos de telefonia) del Pla general 
metropolità, tal i com queda grafiat en el plànol adjunt. 
 
 Segon.- Notificar el present acord els interessats pel seu 
coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Publicar els presents acords en el Butlletí Oficial de la 
Província.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luís Morlanes, com a Tinent d’Alcalde de 
l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una explicació del 
dictamen manifestant que l’acord inicial establia un màxim d’un any, aquesta 
seria la tercera pròrroga, i com ens queia en mig dels dos Plenaris, per 
seguretat jurídica, ho duguem al Ple. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 2.- Donar compte al Ple Municipal del protocol de cooperació 
signat entre el Ministeri de Foment, la Generalitat de Catalunya, el 
Consell Comarcal del Baix Llobregat i els ajuntaments de Sant Boi, El 
Prat, L’Hospitalet de Llobregat i Cornellà de Llobregat, per al 
desenvolupament de les infraestructures ferroviàries d’alta velocitat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist que en data 10 d’octubre de 2001 s’ha signat el protocol de 
cooperació entre el Ministeri de Foment, la Generalitat de Catalunya, el 
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Consell Comarcal del Baix Llobregat i els Ajuntaments de Sant Boi, El Prat, 
L’Hospitalet de Llobregat i Cornellà de Llobregat, per al desenvolupament de 
les infraestructures ferroviàries d’alta velocitat. 
 
 Atesa la rellevància de l’esmentat document donat que el seu 
objecte és establir els criteris per a la cooperació entre les parts següents amb 
motiu de la redacció dels projectes i l’execució de les obres de la línia d’alta 
velocitat, Madrid-Barcelona-Frontera Francesa en els accessos al port, a 
l’aeroport i a la ciutat de Barcelona. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa al Ple d’aquest 
Ajuntament, l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Donar compte al Ple Municipal del protocol de cooperació 
entre el Ministeri de Foment, la Generalitat de Catalunya, el Consell Comarcal 
del Baix Llobregat i els Ajuntaments de Sant Boi, El Prat, L’Hospitalet de 
Llobregat i Cornellà de Llobregat, per al desenvolupament de les 
infraestructures ferroviàries d’alta velocitat, signat el dia 10 d’octubre 
d’enguany, que s’adjunta i forma part integrant del present acord.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luís Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació de l’acord manifestant que com saben vostès, vam firmar aqueix 
acord amb el Ministre de Foment. L’acord dóna la raó a la majoria d’aquest 
Ple, és a dir, als vint-i-quatre Regidors que recolzem una posició. en el sentit 
de què no era possible ni econòmica ni social ni tècnicament que l’AVE passés 
pel mig de la ciutat de Cornellà, i que, per tant, havia que buscar un traçat 
diferent, en aquest cas, passant en paral·lel amb les línies dels Ferrocarrils de 
la Generalitat, i, a més, integrar-lo a les ciutats –el cas de Sant Boi amb un 
viaducte i soterrat, i en el cas del Prat soterrat-.  A més, aquesta comarca i la 
nostra ciutat, que té que aportar solidàriament a l’interès general de 
Catalunya, el suportar un conjunt de infraestructures molt notables, 
històricament ha plantejat que aquestes infraestructures no solament han de 
passar pel nostre territori, sinó que han de contribuir a millorar-lo. I l’acord 
recull, -tal com també es va plantejar- una inversió de fins a quatre mil cinc-
cents milions per millorar els marges del nostre riu, cosa que afectarà a la 
nostra ciutat, i, a recull també un 1% cultural per rehabilitar la cripta 
d’Antoni Gaudi. Per tant, és la tornada a la raó, i nosaltres quan és torna a la 
raó, som gent raonable i estem contents de què finalment el Ministeri de 
Foment hagi rectificat de manera molt profunda la seva proposta. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández,  
com a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que, no el 99% 
d’aquest Ple sinó el 100% estava d’acord amb els plantejaments. Torno a 



 68

reiterar-li que té “lapsus” de memòria.  Va estar el 100% del Ple d’acord en les 
al·legacions tècniques, senyor Morlanes, li vaig dir una vegada i l’hi diré totes 
les vegades que faci falta, alt i concís. Amb allò què no estava d’acord és en el 
plantejament, ni en els “saraos”, jo li he dit que no anava a participar en això 
ni en el plantejament polític que vostè havia fet a l’encapçalament de les 
al·legacions. L’hi he dit que ho retirés i que sinó, no ho firmava, que anava a 
seguir treballant i això és el que ha fet el Partit Popular de Catalunya. Jo sé 
que vostès han treballat però li puc garantir, senyor Morlanes, que el Partit 
Popular de Catalunya, ha mantingut conversacions directes amb el Ministre i 
amb el senyor Benigno Blanco, pel tema de Cornellà i el nostre President ha 
tingut bastants entrevistes amb el Ministre referents a aquest tema i ha 
col·laborat. Nosaltres treballem i no parlem, jo li asseguro ha sigut l’artífex del 
canvi de criteri del Ministre el nostre President  senyor Alberto Fernández.       
 
 Intervé seguidament el senyor José Luís Morlanes Galindo, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, per 
expressar que, amb tot el respecte, senyora Espinosa, jo tinc tan bona 
memòria  que m’hem  recordo perfectament del que li vaig dir quan vam votar 
la Moció contrària al traçat de l’AVE que proposava el seu Partit. Es recorda 
del que li vaig dir?. Li vaig dir que vostè tenia que triar entre la ciutat i el seu 
partit, i vostè ha triat el seu partit. I tots els Grups i tots els membres d’aquest 
Ple, a excepció de vostè senyora Espinosa, -li agradi o no li agradi- vam votar 
una Moció contrària al traçat de l’AVE que proposava el seu Partit. I finalment, 
tots el membres que vam votar aquesta Moció podem tenir avui la satisfacció 
d’haver defensat aquesta ciutat i haver impedit un atropellament en el segle 
XXI impresentable, i jo sé que això a vostè l’hi desagrada i l’hi molesta, però 
miri vostè, si no fos del Partit Popular i no hagués optat pel seu Partit en lloc 
de per la seva ciutat, ara podria estar tan contenta com els vint-i-quatre 
membres restants d’aquest Ple. 
 
 Reprèn la seva intervenció la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que, això 
no pot quedar així, i arriba un moment que els seus criteris no m’importen, 
pensi el que vulgui. Soc tan Regidora d’aquesta ciutat com vostè i penso en els 
interessos dels meus ciutadans igual que vostè, no vaig a dir més però, al 
menys, com vostè. No s’oblidi que aquest acord el van firmar varies parts, i 
una d’elles és un Ministre del PP que, a més a més, de l’Acord de l’AVE, també 
ha firmat la recuperació del riu, cosa que vostès, en setze o vint anys de 
Govern Socialista, no ho han fet. 
 
 Intervé el senyor Alcalde assenyalant que ens donem per 
assabentats, en el ben entès de què les zones del Riu no va ser un oferiment 
del Ministeri sinó una demanda nostra.  
 
 
 VOTACIÓ 
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 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 3.- Sol·licitar a la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat 
de Catalunya la inclusió del municipi de Cornellà de Llobregat en el 
procés de selecció de les actuacions dels ens locals susceptibles de 
cofinançament pel Fons Europeu de Desenvolupament Regional (FEDER), 
pel període 2002 i 2003. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista l’Ordre de 5 de juny de 2001, del Departament de Governació 
i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya, per la qual 
s’estableixen nous terminis en les actuacions dels ens locals susceptibles de 
cofinançament pel FEDER, en el marc de l’objectiu 2, del període 2000-2006. 
 
 Atès que s’estableix un període de presentació conjunta de les 
sol·licitud per a les anualitats 2002 i 2003 que finalitza el 31 d’octubre de 
2001. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia-Presidència proposa a l’Ajuntament 
Ple d’aquest Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol·licitar a la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de 
Catalunya la inclusió del municipi de Cornellà de Llobregat en el procés de 
selecció de les actuacions dels ens locals susceptibles de cofinançament pel 
Fons Europeu de Desenvolupament Regional (FEDER), pel període 2002 i 
2003. 
 
 Segon.- Donar conformitat a la fitxa normalitzada adjunta, relatives 
al següent projecte: 
 
- Recuperació/Rehabilitació de Can Suris, 2a fase, amb un pressupost total de 

l’actuació de tres-cents onze milions nou-centes cinquanta-sis mil vint-i-set 
pessetes (311.956.027,- pessetes) o l’equivalent en euros, un milió vuit-cents 
setanta-quatre mil vuit-cents noranta-tres amb quaranta-vuit cèntims 
(1.874.893,48 euros), essent l’import de la subvenció sol·licitada de cent 
cinquanta mil pessetes (150.000.000,- pessetes) o l’equivalent en euros, nou-
centes un mil cinc-cents divuit amb quinze cèntims (901.518,15 euros). 
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 Tercer.- Notificar el present acord a la Generalitat de Catalunya, 
Departament de Governació i Relacions Institucionals, pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor José Luís Morlanes Galindo, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, es fa una 
explicació de l’acord manifestant que, en primer lloc, demanar disculpes 
perquè no és del gust d’aquest Govern portar punts que no s’han comentat ni 
en la Comissió Informativa ni en la Comissió de Portaveus, però se’ns ha 
comunicat amb pocs dies de temps que el termini acaba el dia 31, i se’ns ha 
aconsellat per seguretat jurídica total, que era convenient que la petició de la 
subvenció al FEDER la fes aquest Ple i per això s’ha fet així. És una subvenció 
per intentar completar la rehabilitació de Can Suris, en aquest moment, 
disposem d’una subvenció de cent milions per la primera Fase, que era la de la 
consolidació de l’estructura i la recuperació de la coberta, però en el seu dia 
s’havia de habilitar-ho per dintre i el que fem es demanar una subvenció del 
50% d’onze milions, que corresponen, onze milions al futur projecte i tres-
cents milions a l’obra, per tant, es demana cent cinquanta milions.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
ÀREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 4.- Aprovar la modificació de l’annex 2 del Conveni Marc de 
Col·laboració amb el departament de Benestar Social de la Generalitat de 
Catalunya i el nostre Ajuntament, aprovat pel Ple Municipal de data 27 
de setembre de 2001. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que en el darrer Ple Municipal de data 27 de Setembre de 
2001 es va adoptar, entre d’altres, acord aprovant el text del nou Conveni 
Marc de Cooperació i els seus annexos 1, 2 relatiu al servei “Atenció 
Especialitzada a persones amb disminució” en matèria de serveis socials i 
benestar social pel període 2001-2003 entre el departament de Benestar Social 
de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà 
 
 Atès que amb data posterior a aquesta aprovació el departament de 
Benestar Social de la Generalitat de Catalunya ha acceptat la proposta de 
nostre Ajuntament rectificant i modificant l’annex 2 del Conveni esmentat, 
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relatiu al servei d’atenció precoç. i concretament en el seu apartat 2 del punt 
1.1 Servei d’atenció precoç que inclou el termini de 12 mesos, que de forma 
paulatina, es deixí de cobrar als usuaris dels serveis cap quantitat econòmica 
en concepte de contraprestació del servei. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar la modificació de l’annex 2 del Conveni Marc de 
Col·laboració amb el departament de Benestar Social de la Generalitat de 
Catalunya i el nostre Ajuntament, aprovat pel Ple Municipal de data 27 de 
setembre de 2001, tal com es fa constar a la part expositiva del present acord.  
 
 Segon.- Comunicar el present acord al departament de Benestar 
Social de la Generalitat de Catalunya i a la Direcció General d’Administració 
Local del departament de Governació de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyora Cristina Gasull Martínez, com a Regidora-
Delegada de l'Àrea d'Educació, es fa una explicació del dictamen manifestant 
que vol recordar l’acord que ja es va aprovar referent al Servei d’Atenció 
Precoç, en el qual hi havia un paràgraf que deia que, a partir del moment de la 
signatura d’aquest conveni, els Ajuntaments ja no podrien cobrar taxes als 
ciutadans.  Abans de la signatura del conveni alguns Ajuntaments que tenim 
aquest servei ja vam expressar a la Conselleria el nostre desacord amb 
aquesta qüestió perquè ens assembla vulnera d’una manera molt seriosa les 
decisions de les administracions locals, sobretot, en el cas nostre que ni sent 
més alta la subvenció que els anys anteriors, no ens arriba per cobrir tot el 
personal que dóna el servei, -no diré el servei complert, sinó ni tot el  personal-
. Per tant, els dies següents d’haver signat oficialment el conveni es van 
mantenir les converses, al final, crec que van entendre que el que nosaltres 
plantejàvem era just, i per tant, la modificació que ve a aprovació és per 
acceptar el redactat diferenciat en el qual simplement se’ns diu que podrem 
cobrar taxes durant dotze mesos següents a la signatura d’aquest conveni, i 
que paral·lelament durant aquest procés la Generalitat de Catalunya, 
intentarà cobrir els costos dels serveis.              
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a indicació de 
la Presidència, quan són les deu hores i trenta-cinc minuts, de la qual s’estén 
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la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 


